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Lucrările agricole de toamnă
trebuie grabnic terminate!

In atenția gospodăriilor agricole de stat

ARATURILE ADINCI, 
LA ORDINEA ZILEI

La data de 17 octombrie gospodăriile agricole de stat insămînțaseră ■ 
cu păioase de toamnă peste 90 la sută din suprafața planificată. Fără ț 

îndoială că in prezent cînd scrim ac este rînduri, insămînțările au fost de i 
acum terminate. In acest fel, unitățile Departamentului Gostat s-au achitat i 
cu cinste de sarcinile trasate potrivit cărora însămințarea păioaselor de î 
toamnă trebuia să se execute cel mai tîrziu pină la 20—25 octombrie.

Prin însămințarea timpurie a griului, secarei și orzului, gospodăriile î 
agricole de stat au pus baze solide pentru obținerea unei recolte bogate î 
de păioase în anul viitor. Dar nu numai atît. Ele și-au creat și un mare = 
avantaj pentru terminarea la timp a celorlalte lucrări de toamnă și mai î 
cu seamă pentru executarea arăturilor adinei necesare insămințărilor ț 
de primăvară. Acest avantaj nu trebuie pierdut prin irosirea zadarnică j 
a timpului prielnic. In această privință, conducerile gospodăriilor agri- î 
cole de stat sint datoare să folosească din plin experiența anului agricol ș 
1957—1958, care arată că acolo unde terenul a fost arat adine din toam- i 
nă și fertilizat cu îngrășăminte organice și chimice s-au obținut și pro- i 
ducții mai mari.

Paralel cu insămînțările și recoltările de toamnă, în gospodăriile a- î 
gricoie de stat s-au executat și arături adinei pe circa 100.000 ha. Sar- : 
cinile de plan prevăd însă pregătirea in vederea Insămințărilor de primă- ț 
vară a unei suprafețe aproape de 5 ori mai mare. Iată de ce este necesar ; 
ca în această perioadă toate forțele din gospodării să fie mobilizate la 1 
executarea acestei lucrări. Ce trebuie făcut ? Mai întîi să fie grăbită i 
recoltarea porumbului, în special în regiunile Baia Mare, Stalin, Cluj, î 
Bacău, Galați etc., unde această lucrare este rămasă in urmă. De ase- î 
menea, vor trebui transportate pe cimp toate cantitățile de îngrășăminte î 
organice și chimice planificate a fi încorporate în sol odată cu arătura î 
adîncă. Utilajul și mijloacele de transport de care dispun unitățile permit î 
ca aceste lucrări să fie terminate repede. Pentru aceasta însă, este nece- j 
sar ca munca să fie bine organizată, îndrumată și condusă. Concomitent, i 
trebuie continuate și arăturile. Scurtarea perioadei de pregătire a tere- 1 
nului destinat insămințărilor de primăvară, prin folosirea cu maximum i 
de randament a mijloacelor mecanizate de care dispun unitățile, trebuie i 
să fie preocuparea de căpetenie a tuturor lucrătorilor din gospodăriile i 
agricole de stat. Numai în acest fel se vor putea face și importante eco- j 
nomii la capitolul cheltuieli, realizîndu-se nu numai o producție sporită, ț 
ci și rentabilă.
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ieeliberarea terenului, principala cauză 
i rămînerii în urmă a Insămințărilor
Din situația operativă aflată la sec- 

a agricolă a raionului R. Sărat re- 
îltă că, pînă mai zilele trecute, *- 
;est raion nu se însămînțase c 
imătate din cele 20.733 ha. planifi- 
ate.
Care este cauza acestei serioase ra- 

îneri în urmă ? In raionul R. Sărat 
a și în celelalte raioane ale țării, ce
calele de toamnă se seamănă în cea 
lai mare parte după porumb. Să ve- 
em deci în ce stadiu se află recolta- 
11 porumbului. Potrivit cifrelor cuprin- 
» în situația operativă, această ta
rare se apropie de sfîrșit Cum se ex- 
iică atunci faptul că s-a arat și în- 
ămînțat abia jumătate din suprafața 
lanificată ?
Răspunsul nu-i greu de găsit. O sim- 

lă deplasare pe teren ne va lămuri: 
1 numeroase locuri, pe întinderi de- 
tul de mari porumbul este într-adevăr
............................ .........................

• ’.nînsămînțase decit

• In ultimii ani. țn gospodăria • 
agricolă de stat Cărei din regiunea • 
Baia Mare, s-a aplicat cu mult suc- ; 
ces metoda insămlnțării artificiale • 
a oilor. Datorită acestei metode fi j 
prin folosirea berbecilor de Stavro- • 
pol producția de lină a crescut j 
foarte mult. De pildă, in acest • 
an s-a obținut tn medie de la o ; 
oaie peste 8 kg lină i
• Gospodăriile agricole de stai •

au avut In acest an peste 14.000 î 
ha amenajate pentru culturi iriga- j 
te. Obținind o producție aproape 1 
dublă de porumb-boabe și de masă j 
verde pentru siloz față de cultura j 
obișnuită, s-au luat măsuri ca pen- ; 
tru anuț 1959 să mai fie amena- ; 
jată pentru irigare o suprafață de; 
13.000 ha. Pentru prima oară in j 
(ara noastră, unele gospodării a- i 
gricoie de stat vor cultiva expert- j 
mental în sistem irigat grîu, ier-l 
buri perene etc. i

•
• In gospodăria agricolă de l 

stat Recaș din regiunea Timișoara, • 
vinificarea strugurilor ește in toi. • 
Avînd tn vedere că producția la • 
hectar a fost depășită cu 900 kg, • 
această lucrare se execută cu în-1 
treaga capacitate a utilajului, asi- Ț 
gurindu-se zilnic vinificarea a 8 î 
vagoane de struguri. Pentru a ob- • 
(ine vinuri de calitate, o mare a- * 
tenție se acordă soiului Cadarcă. * 
care a făcut faima acestei unități. * 
Folosind experiența anului trecut * 
S-au luat măsuri și pentru produ- ? 
cerea a cel puțin 2.000 litri coniac. *•

In raionul Rîmnicu Sărat

recoltat dar... cocenii mai stau încă 
netăiați pe cîmp. Lipsa de preocupa
re pentru eliberarea terenului mani
festă colectiviștii din satul Heliade 
Radulescu, cei din comunele Bălă- 
ceanu, Puești și altele, precum și 
membrii întovărășirii agricole „7 No
iembrie" din comuna Mihălceni. A- 
ceștia din urmă, la data de 10 oc
tombrie nici măcar nu începuseră se
mănatul, deși au în plan să însămîn- 
țeze 140 ha. cu cereale de toamnă.

Tot din aceeași cauză au rămas mult 
în urmă insămînțările și în sectorul 
individual. Există comune, cum sînt, 
de pildă, Bălești, Bălțați, Gheorgheasa 
și altele, unde țăranii muncitori cu 
gospodărie individuală au însămînțat 
suprafețe cu totul neînsemnate.

Aceasta fiind situația, se cuvine ca 
organele de stat și tehnicienii agricoli 
din raionul R. Sărat să ia măsuri 
pentru grăbirea Insămințărilor. Fiecare 
zi cîștigată la semănat va aduce, fără 
îndoială, în anul viitor, sute de kg. de 
grîu în plus de pe fiecare hectar.

I. NICOLAE

Fruntași în întrecere
Antrenate în întrecere socialistă }n cinstea zilei de 7 Noiembrie, cele 

7 brigăzi de cîmp ale gospodarei coțectjve „Progresul" din comuna Fă- 
căeni, raionul Fetești, ajutate de două brigăzi de tractoare de la S.M.T. 
Făcăeni au izbutit să însămînțeze în scurtă vreme peste 
cele 1.100 ha de grîu planificate.

Fruntași în întrecere sînt membrii brigăzii a IlI-a 
Zamfir, care încă înainte de 10 septembrie au terminat 
treaga suprafață de 145 ha repartizată lor.

FRINCU CONSTANTIN 
corespondent

PESTE 1O.0OO DE LEI 
venit bănesc la hectar

Cultivarea plantelor 
gospodăriilor 
membrilor săi 
Acest lucru ne 
se gospodării _ _____ ____
țară. Anul acesta, de pildă, gospodă
ria colectivă din Miercurea, raionul 
Sebeș, a cultivat sfeclă de zahăr și 
tutun, gospodăria a recoltat peste un 
ha. De pe cele 10 ha tnsămînțate cu 
tutun, gospodăria a recoltat peste un 
vagon de foi. Făcindu-se socoteala 
veniturilor realizate, s-a stabilit că 
fiecare hectar insămințat cu tutun a 
adus colectiviștilor un venit bănesc 
de peste 10.000 de lei.

Importante sume bănești a realizat

tehnice aduce 
agricole colective și 
mari venituri bănești, 
e dovedit de numeroa- 
agricoie colective din

Arături adinei

Mecanizatorii de la S.M.T. Greci, regiunea Pitești, se străduiesc in a- 
ceste zile să execute arături adinei de toamnă pe cit mai întinse suprafețe, 
pe ogoarele unităților deservite.

In fotografie: tractoristul Petre Petre care execută pe ogoarele gospo
dăriei colective din Dragodana, cite 5—6 ha zilnic.

Foto: D. CONSTANTINESCU

Mecanizatori vrednici
Intr-una din primele zile ale lunii 

septembrie, am poposit la S.M.T. Zi
duri, regiunea Ploești. Cu prilejul a- 
cela am aflat că stațiunea își îndepli
nise planul de producție pe campania 
de vară in proporție de 130,2 la sută, 
ocupind astfel primul loc între S.M.T.- 
urile din regiune. Am mai aflat, de 
asemenea, că in perioada acelei cam
panii productivitatea muncii pe trac
tor convențional la acest S.M.T. a 
crescut cu 33 la sută față de plan, 
iar ciștigul mediu al unui muncitor, 
cu 433 lei. In același timp s-au reali
zat economii în valoare de aproape 
150.000 lei» lucru care a făcut ca pre
țul de cost al unui hantru să fie re
dus cu 9 lei. Mecanizatori din această 
stațiune, printre care Mihalcea Nen
ciu, Bălan Nicolae, Trufașu 
muncind neobosit, au adus o 
buție de seamă la dobîndirea 
selor despre care am amintit

Deunăzi, in plină desfășurare a lu
crărilor agricole de toamnă, poposind 
din nou la S.M.T. Ziduri mi-a fost 
dat să constat că harnicii mecaniza
tori de aici țin cu tot dinadinsul să 
nu dezmintă faima pe care stațiunea 
lor a căpătat-o în campania de vară. 
Neprecupețind eforturile, lucrînd în 
două schimburi, folosind cupluri de 
semănători, „băieții" din cele 7 bri
găzi ale acestui S.M.T. au izbutit să 
execute pină la 20 octombrie cea mai 
mare parte din volumul de lucrări 
planificate pentru campania de toam
nă și odată cu aceasta, să aducă sta
țiunii incă o victorie de seamă: in. 
depiinirea planului anual de produc
ție.

Dan, 
contri- 
succe-

85 la sută din

condusă de Stan 
de însămînțat în- 

gospodăria și de Pe urma cultivării 
sfeclei de zahăr. Veniturile aduse de 
această cultură întrec suma de 100.009 
de lei. Pe lîngă veniturile bănești rea
lizate, colectiviștii se mal bucură și 
de alte avantaje. Pentru livrarea tutu
nului ei vor primi bumbac. Pentru li
vrarea sfeclei de zahăr fabrica le va 
da o mare cantitate de zahăr precum 
și borhot pentru furajarea animalelor.

O parte din banii realizați au fost 
repartizați la fondul de bază, iar res
tul a fost împărțit membrilor gospo
dăriei la zile-muncă. Anul acesta, co
lectiviștii din Miercurea au hotărît 
să incheie din nou contract cu statul 
pentru cultivarea de plante tehnice.

4 pagini 
Prețul 20 de bani

Datorită muncii însuflețite a meca
nizatorilor din brigăzile conduse de 
Ștefan Vasile, Moise Nicolae. Șoigan 
Gheorghe și Radu Gheorghe, mai 
multe gospodării colective și întovă
rășiri agricole din raza de activitate 
a S.M.T.-ului (stațiunea deservește 12 
gospodării colective și 19 întovărășiri) 
au reușit să termine insămințatul ce
realelor de toamnă încă de la 10 oc
tombrie, Printre acestea se află gos
podăriile colective din Ghergheasa* 
Dărîmați, Fleva, Rubla, Costieni și al
tele, precum și întovărășirile din Ru
bla și Vîlcele.

Mecanizatorii fruntași în campania 
agricolă de vară s-au străduit să se 
mențină în frunte și în această cam
panie în care se pune bază trainică 
recoltei din anul viitor. Paraschiv Va
sile, Mihalcea Nenciu, Bălan Nicolae, 
Trufașu Dan șl Nițu Dumitru se mîn- 
dresc de pe acum cu îndeplinirea de 
aproape două ori a sarcinilor ce le 
reveneau pe întregul an, iar Constan
tin Dumitru, Neculcea Manea și alții 
dau zor să-i ajungă din urmă pe frun
tași.

N. IANCU

prin podogoria Odobeștilor
Pe dealul Măgura, cit vezi cu ochii, numai vii.

V. CAZACU

(Continuare în pag. 3.a)

_ . _ _ ............. . viile sini
pline de o animație neobișnuită. Mii de muncitori de 
toate vlrstele forfotesc pretutindeni grăbiți să siringă 
cit mai repede o recoltă ce a întrecut cu mult aștep
tările. \. J /Ik J

l-au colorat viu pregătindu-l parcă anume pentru marea 
și plăcuta muncă a culesului. In aceste zile, 
pline de o animație neobișnuită. Mii de

La gospodăria de sfaf Odobești
Culesul viilor la gospodăria de stat Odobești con

tinuă. Sutele de flăcăi și fete mișună printre butucii 
plntecoși. doldora de rod. Cintind și glumind ei umplu 
neobosiți mii și mii de coșuri și hirdaie cu struguri. 
Pe alei și pe drumuri zeci de căruțe platformă și ca-

Prietenia iși colaborarea frățească 
’ Jromîno-cehoslovacă

Vizita delegației de partid și guvernamentală 
a R. P. Romîne în R. Cehoslovacă

începînd 'de luni o delega
ție de partid și guvernamentală a 
țării noastre, în frunte cu tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej, se află 
într-o vizită de prietenie în Repu
blica Cehoslovacă. Ducînd cu ea 
cele mai bune sentimente de dra
goste și prețuire pe care poporul 
romîn le nutrește față de poporul 
frate cehoslovac, delegația țării 
noastre este întîmpinată pretutin
deni în țara prietenă și vecină cu 
o vie căldură și simpatie.

Intre popoarele romîn și cehoslo
vac există legături de prietenie din 
timpuri îndepărtate. In lupta pe 
care au dus-o de-a lungul secolelor 
pentru a înlătura jugul robiei so
ciale și naționale, cele două popoa
re s-au găsit de multe ori alături. 
Prietenia romîno-cehoslovacă s-a 
dezvoltat și s-a întărit, a căpătat un 
conținut nou, mai bogat și mai a- 
dinc, în anii de cînd cele două 
popoare au pășit, umăr la umăr, pe 
calea luminoasă a construirii socia
lismului. Singele vărsat în comun 
de ostașii sovietici, romini și ceho
slovaci pentru zdrobirea Germaniei 
hitleriste a cimentat pentru totdeau
na prietenia dintre popoarele noas
tre.

Ca față de buni prieteni, oamenii 
muncii din țara noastră urmăresc cu 
multă simpatie succesele obținute 
de poporul cehoslovac, așa cum oa
menii muncii din Republica Ceho
slovacă se bucură de fiecare din 
realizările noastre. Republica Ceho
slovacă a făcut, în anii puterii 
populare, pași mari înainte pe dru-

NOI OGOARE UNITE

LAuRfflWIAMr
,..Mîndru-l la gospodări® 
că.i o singură cîmpie, 
Netezită de tractoare 
Fără haturi și răzoare. 
Bate vîntul, bate lin, 
Holdele-s cu spicul plin. 
Rid in ele zorile, 
Rid secerătorile.
Șl e numai voie bună
Cînd e munca împreună...

Versurile acestea le-am auzit 
într.o zi de octombrie la Urseai, 
cu ocazia inaugurării celei de a 
322-a gospodării agricole colective 
din regiunea Timișoara. Nu știu 
ce meșter de condei le-a făurit, 
dar sătenii au prins a le clnta ca 
pe un clntec drag al lor.

Căminul cultural din satul Ur. 
senii împodobit cu llori și drapele, 
găzduia atunci mulțime de oa
meni : localnici și musafiri din sa
tele vecine Dumbrăvița și Moșnița 
Nouă. De sus, de la masa prezi. 
diului, Nicolae Mateși, care a 
muncit mult pentru Înființarea 
gospodăriei, rostea răspicat, să-l 
audă toată lumea:

— In noua gospodărie s-au în. 
scris 37 de familii cu peste 100 

mul construirii socialismului. Pro
ducția industrială, de pildă, este 
astăzi de 3,5 ori mai mare în com
parație cu perioada dinainte de 
război. La cîteva produse de bază 
ale industriei, Cehoslovacia a în
trecut din punct de vedere al pro
ducției pe cap de locuitor țări ca
pitaliste dintre cele mai dezvoltate. 
La oțel, bunăoară, a depășit Franța 
și Suedia și s-a apropiat de nive
lul Angliei, iar în producția de e- 
nergie electrică a întrecut Italia și 
Franța.

'Despre uriașa dezvoltare pe care 
o cunoaște industria tării prietene 
vorbește și faptul că astăzi un sfert 
din toate fabricile de zahăr din lu
me sînt înzestrate cu utilaj cehoslo
vac și fiecare a treia motocicletă 
existentă azi pe glob provine din 
Cehoslovacia.

Remarcabile înfăptuiri au fost 
dobîndite și pe tărîmul transformă
rii socialiste a agriculturii. La sfîr- 
șitul primului semestru al acestui 
an, sectorul socialist al agriculturii 
cuprindea peste 72 la sută din su
prafața arabilă a tării.

In momentul de față, poporul ce
hoslovac pășește spre noi realizări 
și mai mărețe. Congresul al Xl-lea 
al P. C. din Cehoslovacia care a 
avut loc în luna iunie a acestui an 
a constatat că in Cehoslovacia a 
fost construit în linii generale so
cialismul. In fața întregului popor 
stă acum sarcina de a desăvîrșj în 
viitorii cîtiva ani construcția orîn- 
duirii socialiste.

Colaborarea frățească cu țările 
socialiste, ajutorul pe care poporul 

ha de pămlnt. 'Averea gospodărie] 
nu e prea mare, iar numărul mem
brilor la fel. Dar, muncind în co
mun, cu ajutorul S.M.T.-uIui, Vom 
obține recolte bogate, așa cum am 
văzut că obțin gospodăriile colec
tive mai înainte înființate. Cre. 
dem că peste 2—3 ani, cînd vom 
face bilanțul muncii noastre, vom 
spune cd atîtea sute de mii de lei 
am realizat de la grădina de le- 
legume și zarzavaturi, pentru că 
lunca Timișului e roditoare; că de 
la sectorul zootehnic — întrucît 
aici în sat la noi există o tradiție 
bună în privința creșterii vacilor 
și a oilor — am obținut la fel ve
nituri de sute de mii de lei- Pla
nurile noastre sint mari și călău- 
zindu-ne după învățătura partidu. 
lui, Ie vom traduce în viață.

Rînd pe rind colectiviștii și-au 
exprimat în cuvinte dorința de a 
munci cu sîrguință, de a face din 
gospodăria lor o gospodărie frun
tașă, care să împartă membrilor ei 
pentru zilele-muncă tot mai multe 
bucate și frumoase sume de bani- 
Petru Mihan a mulțumit comuniș
tilor loan Trafnic, Laurențiu Koto 

cehoslovac Fa primit și-l primește 
din partea Uniunii Sovietice con
stituie un factor de bază în dezvol
tarea economiei R. Cehoslovace. Re
lațiile frățești, de colaborare și spri
jin reciproc, care s-au statornicit 
între țările socialiste sînt pe deplin 
avantajoase dezvoltării fiecărei țări 
în parte, și răspund în același timp 
intereselor dezvoltării și întăririi 
întregului lagăr al socialismului»

Prietenia dintre tara noastră șl 
Republica Cehoslovacă se concreti
zează și în ajutorul frățesc pe car® 
și-l dau cele două țări în dezvolta
rea economiei lor naționale. Ceho
slovacia a furnizat țării noastre uti
lai pentru centrala electrică de la 
Doicești, ne-a aiutat și ne ajută la 
proiectarea, construirea și utilarea 
marii hidrocentrale de la Bicaz, la 
utilarea combinatului de celuloză 
de Ia Brăila. La rindul nostru fur
nizăm Cehoslovaciei o serie de pro
duse necesare economiei sale na
ționale. Se dezvoltă tot mai mult 
colaborarea economică, culturalăt 
tehnico-științifică dintre R. P. Ro- 
mînă și R. Cehoslovacă,

Vizita delegației de partid șl gu
vernamentală a R. P. Romîne în 
Republica Cehoslovacă, convorbirile 
și tratativele ce vor avea loc cu a- 
cest prilej, vor întări și mai mult 
colaborarea și prietenia dintre 
popoarele noastre. Ele au 0 mare 
însemnătate pentru continua întă
rire a unității de granit a lagărului 
socialist, în frunte cu Uniunea So
vietică, spre binele tuturor popoa
relor și al cauzei păcii.

și Nicolae Mateși, care 
oamenilor cu răbdare 
muncii în gospodăria 

Adunarea generală a 

au arătat 
foloasele 
colectivă, 
ales apoi

ca președinte pe Laurențiu Koro, 
bun gospodar care se bucură de 
prețuirea oamenilor. El a spus că 
va munci în așa fel încît sd răs
plătească încrederea celor care 
l-au ales. Cînd și-a terminat vor. 
birea, în sală a răsunat o voce:

— Avem o rugăminte, tovarăși 1 
Toate privirile s.au îndreptat 

într-acolo. Un grup de săteni, 13 
la număr, printre care Mihai Lă- 
zău și Nicolae Negrea, au cerut 
să fie primiți și ei in gospodăria 
colectivă. Adunarea generală le-a 
aprobat cererile, așa că gospodă
ria colectivă „Dr, Petru Groza“ 
din satul Urseni, a pornit la drum 
cu 50 de familii. •

A fost sărbătoare la Urseni. 
Cîntau tarafuri. In hore și cearda- 
șuri s.au prins laolaltă, romîni și 
maghiari, înveselindu-se; oame
nii erau înfrățiți in munca și lup. 
ta pentru belșug și fericire.

EMILIA CULEA 
corespondent

Lucrările de vinificație la brigada 
condusă de Gh. Savin se află in 
plină desfășurare. Aspect de la 
alimentarea dezbrobonitorului (foto 
1). Dirijarea agregatului se face 
cu ajutorul instalației electrice sub 
supravegherea tov. Ion Andreescu 
(foto 2). După ce a trecut prin 
scurgătorul rotativ (foto 3) boabele 
trec la presă. Fermentația este 
urmărită cu atenție de către bri
gadierul Gh. Savin (foto 4).

Foto : F. BICIUȘCA



U primăvară buclucașă"

Sărbătorirea Lunii prieteniei ro- 
mîno-sovietice ia o amploare tot 
mai mare și în comunele si satele 
regiunii Baia Mare. Numai în 
cursul ultimelor zile în 17 comune 
și 20 de sate ale raionului Cărei 
au avut loc conferințe pe tema prie
teniei de nezdruncinat dintre Re
publica Populară Romînă și Uniu
nea Sovietică. In comuna Sanislău, 
de pildă. în fata a numeroși țărani 
muncitori tov. Cornel Lihor, respon
sabilul cercului A.R.L.U.S. a vor
bit despre „Lupta pentru pace și 
prietenie între popoare dusă de 
U.R.S.S." De asemenea, vorbitorul 
a scos în evidentă marile realizări 
ale poporului sovietic în ceea ce 
privește dezvoltarea agriculturii. 
,,Numai în ultimii trei ani au fost 
valorificate 36.000.000 de ha. pă- 
mînturi noi", a arătat vorbitorul.

Cei peste 400 de țărani muncitori 
din Sanislău au manifestat cu căl
dură pentru o prietenie veșnică cu 
poporul sovietic. După conferință a 
urmat un bogat program de cîn- 
tece. dansuri si recitări.

In sat la Strejnic
Zilele trecute, în comuna Strej

nic, din regiunea Ploești, a avut 
loc deschiderea Lunii prieteniei ro- 
mîno-sbviiet'ice. Ziua deschiderii 
Lunii prieteniei .romîno-sovietice, 
locuitorii comunei Strejnic au nu- 
mit-0 zi de sărbătoare. Pe terenul 
de sport al comunei, unde a avut loc 
deschiderea, au venit toți locuitorii 
pentru a lua parte la festivități. Iri 
fața celor prezenți, tov. Ion A. Ion, 
președintele sfatului popular comu
nal a vorbit despre semnificația a- 
dîncă a prieteniei frățești ce unește 
de veacuri poporul romîn cu .marele 
popor sovietic.

Tot în acea zi, pe terenul de sport 
al comunei Strejnic, țăranii munci
tori au asistat la un frumos pro
gram artistic prezentat de artiștii 
amatori din comună. După 
cheierea festivității artistice, a ur
mat o întrecere sportivă la care au 
participat sportivi din comunele 
Strejnic, Tîrgșorul Nou. Plopeni, 
și din alte comune.

Sărbătoarea prieteniei romîno- 
sovietice din comuna Strejnic a 
continuat DÎnă seara tîrziu cu o 
reuniune tovărășească.

în-

Manifestări culturale
In cadrul Lunii prieteniei ro- 

mîno-sovietice consiliul comunal 
A.R.L.U.S. Ponor, regiunea Cluj, se 
preocupă de organizarea unor ma
nifestări culturale închinate acestui 
eveniment.

Pînă în prezent s-au organizat 
conferințe despre importanta zilei 
de 7 Noiembrie. La biblioteca să
tească se organizează seri culturale 
unde se citesc si se recenzează cărți 
ale scriitorilor sovietici.

In cinstea zilei de 7 Noiembrie 
echipele căminului cultural pregă
tesc un interesant program artistic.

De asemenea vor avea loc con
ferințe cu caracter agricol despre 
munca în colhozuri și sovhozuri.

In școlile din 
zează cicluri de 
nea Sovietică, 
.U.R.S.S., și se
și fotomontaje cu aspecte din viata 
și munca oamenilor sovietici.

La aceste acțiuni își dau aportul 
M. Teodor, profesor, Riusu Ana ipiro.f. 
de limba rusă la scoate de 7 ani, 
Dan Constantin președintele Consi
liului comunal A.R.L.U.S. și alte 
cadre.

comună se organi- 
lectii despre Uniu- 
călătorii pe harta 

vor expune planșe

IOSIF BARB
corespondent

PLECAREA DELEGAȚIEI SOVIETICE

Plecarea delegației sovietice care a 
participat la sărbătorirea „Lunii prie
teniei romîno-sovietice".

In fotografie: La plecare, pe aero
port

Valentin Ovecikin este unul din 
acei scriitori pe care dacă i-ai citit 
odată mri poți uita. Ți-a devenit 
prieten drag, apropiat și-l cauți me
reu însetat și curios in vitrinele li
brăriilor. Ovecikin este prin exce
lență un scriitor al actualității, al 
celor mai arzătoare probleme ale 
satului sovietic. Căci lumea scriito
rului o constituie viața și munca 
colhozurilor, sovhozurilor, stațiuni
lor de mașini și tractoare. Chiar a- 
tunci cind ne 'înfățișează activiștii 
de partid din conducerea raională, 
scriitorul îi conturează în primul 
rind prin preocuparea și legăturile 
lor nemijlocite cu problemele satu
lui, ale agriculturii sovietice.

Ovecikin cunoaște uimitor de pro
fund și problemele colhozurilor, și 
ale producției cerealiere, și ale agro
tehnicii, și ale mecanizării (cartea 
este scrisă înaintea recentelor mă
suri luate de Sovietul Suprem al 
U.R.S.S. in legătură cu reorganiza
rea stațiunilor de mașini și trac
toare). Ovecikin adîncește deopotri
vă cauzele greutăților unor colho
zuri ca si tainele succeselor ului
toare ale altora, cunoaște proble
mele organizatorice, dar mai ales 
oamenii, sufletul colhoznicului, al 
muncitorului de pe ogor.

Fără exagerare se poate spune că 
lui Ovecikin nu-i este nimic necu
noscut din sat. Și nu e de mirare. 
Căci scriitorul Ovecikin a străbătut 
satele nu ca un turist ci ca un ac
tivist comunist care a lăsat acolo 
între colhoznici o parte din sufletul 
și pasiunea sa.

Eroii lui Ovecikin sint de o pu
ternică forță realistă și pretind ci
titorului considerație. Sint oameni 
plămădiți dintrun aluat deosebit. 
Eroii săi pozitivi înfruntă sub ochii 
noștri greutățile, birocrația, lenea, 
nepăsarea și in această luptă crîn- 
cenă. uneori inegală, pun în evi
dență tot ceea ce este mai frumos 
și mai luminos în ființa lor, în con
știința lor înaintată.
faptele, povestirea se dezvoltă in
tr-o desfășurare rapidă, captivantă 
pentru cititori. Căci fiecare replică 
sau relatare este nouă, aduce o idee 
deosebită.

La Ovecikin

Ovecikin nu poleiește realitatea. 
El ne prezintă deopotrivă oameni 
înaintați de o mare profunzime su
fletească, și de o cinste ireproșabi
lă. dar nu ocolește să ne înfățișeze 
și o galerie de palavragii, oportu
niști și birocrați inrăiți, incapabili 
de eroism, de sacrificiu, ființe sle
ite de sentimente care duc cu ele 
pretudindeni o atmosferă grea, a- 
păsătoare, care ofilește și inițiativa 
și pornirile entuziaste. Ovecikin 
construiește însă cu o neasemuită 
poezie chipuri de comuniști adevă- 
rați oameni cu personalitate cople
șitoare, plini de energie, de o mare 
bogăție sufletească, dușmani decla
rați ai rutinei, conservatorismului și 
inerției. Dintre aceste personaje 
Martinov, secretarul comitetului ra
ional de partid ne cucerește prin 
pasiunea pentru nou, prin dragos
tea -lui adîncă pentru oameni, prin 
legăturile sale adinei cu viața, prin 
caracterul său tumultos, neobosit, 
prin dragostea și spiritul său de 
jertfă. Martinov este un personaj 
luminos de o mare autenticitate, un 
adevărat exponent al activistului 
comunist capabil, curajos, neobosit 
luptător pentru adevăr și progres, 
de o cinste și o sinceritate fără mar
gini, devotat trup și suflet partidu
lui și poporului. Activitatea sa de 
zt cu zi, constituie o adevărată ri
postă la adresa indiferenței, iner
ției.

Citind cartea lui Ovecikin, citito
rul va înțelege de unde izvorăște 
pasiunea scriitorului pentru satul 
sovietic, pentru oamenii și proble
mele lui. Pe Ovecikin îl leagă in
destructibil de satul sovietic înde
lunga sa activitate de președinte de 
colhoz, de activist de partid și zia
rist. De aceea, cartea sa este însăși 
viața clocotitoare în continuă pri
menire a societății sovietice care 
înaintează cu o inepuizabilă forță 
spre comunism.

Cartea lui Ovecikin, „O primăva
ră buclucașă", apărută în aceste zile 
la Cartea Rusă, constituie încă o do
vadă strălucitoare a superiorității 
literaturii realist-socialiste, singura 
literatură capabilă să oglindească' 
patosul revoluționar al zilelor noa
stre.

Să plantăm cit mai mulți pomi
în această toamnă

La consfătuiri 
și lucrătorilor d ,_______ ___
agriculturii, s-a arătat printre altele 
că pentru refacerea și dezvoltarea po- 
miculturii este necesar ea pînă în 
1970 numărul pomilor fructiferi să a.- 
jungă la circă' 140.000.000,

In țara' noastră există condiții na
turale deosebit de prielnice pentru cul
tura pomilor roditori, Datorită lor, și 
mai ales sprijinului puternic primit din 
partea statului, numeroase gospodării 
agricole socialist-cooperatiste cît șl pomii plantați din toamnă pămîntul 
unii cultivatori individuali au obținut din groapă se așează în cursul iernii, 
în ultimii ani rezultate frumoase în stabilindu-se 
extinderea suprafețelor de livezi și mă
rirea producției de fructe.

Trebuie arătat însă că în 
locuri se fac greșeli la plantarea pomi
lor roditori, ceea ce influențează în 
rău asupra prinderii lor. Una dintre 
cele mai importante greșeli este neres- 
pectarea indicațiilor agrotehnicii și a 
epocii cînd trebuie plantați pomii. Con
dițiile de sol și de climă de Ia noi din 
țară și particularitățile biologice ale 
pomilor fructiferi cer ca plantarea lor 
să se execute în toamnă. Aceasta deoa
rece în cei mai mulți ani către sfîrșitul 
toamnei începe o perioadă ploioasă, 
iar umiditatea atmosferică și cea din 
sol sînt prielnice atît pentru plantarea 
cît și pentru prinderea pomilor.

Plantarea de toamnă se recomandă 
și pentru motivul că rădăcinile pomilor

Prof. T. BORDEIANU
LCA.R.-București

cestora. Așa se explică de ce pom 
plantați primăvara se prind în pre 
porție mică.

Uscarea pomilor în primul an dup 
plantare se datorește însă și altor cat 
ze : deseori pomii din pepinieră s 
scot cu rădăcini prea scurte șl rănit:continuă să crească încă mult timp și

după căderea frunzelor. Ca urmare, la Asemenea pomi se usucă de obicei di- 
pomii plantați toamna devreme rănile 
de pe rădăcini se vindecă pînă la în
ceperea înghețului formîndu-se totoda
tă alte rădăcini noi. In același timp, la

j astfel un contact mai 
strîns între „ rădăcini și pămînt. Pri
măvara, de îndată ce temperatura din 

unele sol se ridică la peste 7 grade, pomii 
pornesc în vegetație.

Sînt unele gospodării care din lipsă 
de prevedere și spirit organizatoric 
amină plantarea pomilor pentru primă
vară. Este rău să se procedeze așa și 
iată de ce: plantarea pomilor în pri
măvară se execută de obicei cu mare 
întîrziere, deoarece lucrarea nu poate 
fi începută pînă ce nu se zvîntă pă
mîntul. In această perioadă bîntuie a- 
proape întotdeauna vînturi care pro
voacă o uscare puternică a solului, 
întrucît pămîntul din gropi nu este 
bine așezat, în jurul rădăcinilor se 
formează goluri prin care pătrunde 
aerul care provoacă uscarea a-

La baza de recepție Codlea

în fapt de seară și în zori

>00000000000000000000000000000000000000000000^

primii ani, sau, dacă se prind nu eres 
în măsura necesară, rămîn pipernici 
toată viața și sînt atacați puternic c 
boli și insecte. Din această cauză : 
pun tîrziu pe rod, producînd fruci 
mici, puține și de calitate inferioar:

Prinderea pomilor în proporție mic 
este cauzată uneori și de faptul că c 
Ia scoaterea lor' din pepiniere și pîn 
la plantare sînt supuși uscăciunii sa 
înghețului. De asemenea, plantarea 1< 
în soluri foarte sărace, fără folosire 
îngrășămintelor, în teren nelucrat sa 
în gropi de dimensiuni necorespunzi. 
toare, influențează foarte mult în ră 
prinderea.

Pentru asigurarea prinderii pomilr 
roditori este necesar ca plantarea s 
se facă din toamnă cît mai devrem 
imediat după îngălbenirea și începere 
căderii frunzelor. In același timp, s 
cere să se planteze pomi sănătoși, ni 
mai de calitatea l-a, din soiuri rai* 
nate, cu rădăcinile nevătămate, Iun: 
de cel puțin 25—30 cm, cu trunchi: 
drept și îndeajuns de îngroșat, o 
scoarța netedă și lucioasă Și cu coro, 
na completă și bine formată.

Plantarea trebuie să se facă ne 
părat în teren desfundat, la 55—60 cr 
adîncime, în regiunile de cîmpie, șl 
40—45 cm în regiunile de deal. In c 
zul cînd pămîntul n-a fost desfund, 
peste tot, plantarea se face în gro 
de 80 cm adîncime și cu un diameti 
de cel puțin un metru.

In regiunile de dealuri, unde sol 
rile sînt mai sărace, se recomandă : 
se folosească la plantarea pomilo 
pentru fiecare groapă cantitatea de ■ 
12 kg gunoi de grajd bine descompi 
la care se mai adaugă 50—60 g s 
perfosfat și 25—30 g sare potasic 
Aceste îngrășăminte înlesnesc dezvc 
tarea viguroasă a pomilor chiar d 
primii ani, fapt care asigură pun 
rea lor pe rod mai de timpuriu.

Pentru a preveni uscarea pomilor 
urma degerării rădăcinilor, este bii 
ca înainte de sosirea iernii să se fa< 
în jurul pomilor plantați toamna m 
șuroaie de pămînt. Pentru a 
păra pomii fructiferi împotriva î 
purilor sau altor rozătoare, trunchi 
rile și ramurile principale ale acesto: 
se învelesc imediat după plantare < 
stuf, papură, pelin, sorg (mături) tu 
pini de floarea-soarelui etc.

Iată în mare, cîteva măsuri simp 
de care trebuie să se țină seama 
acțiunea de plantare a pomilor rodite 
din toamna aceasta. Respectîndu-f 
pomicultorii vor sprijini acțiunea i 
refacere și dezvoltare a patrimoniul 
pomicol, bogăție de seamă a țăi 
noastre.

vostru e mai fain decit al nostru. Asta 
zic și eu. Dar vorba ceea, cu o floare 
nu se poate 2ice că a venit primăvara 
și nici după un cartof ales de voi, din
tre cei mai frumoși din grămadă, nu 
se poate zice că așa sint toți. Ia hai 
să-i vedem.

Împreună am pornit spre căruțele în
cărcate cu cartofi. Și intr-adevăr, co
lectiviștii din Codlea aveau toți carto
fii la fel cu cel pe care-l adusese Mar- 
cu Gheorghe.

— No, vedeți ce cartofi are colectiva 
noastră? 100 de vagoane de cartofi — 
unul și unul — am predat pînă acum 
statului. Și o să mai predăm încă pe 
atîta !

Nicolae Lupu și ceilalți tovarăși ai 
lui s-au dat bătuți. Ce-i drept, nici 
cartofii lor nu erau de aruncat. Toți 
erau frumoși, dar tot mai frumoși erau 
ai colectiviștilor.

Grupul de oameni s-a resfirat. Le 
venise rîndul să descarce cartofii. Eu 
m-am îndreptat spre biroul bazei. Din 
registrul de predări am făcut socoteala 
cantităților de cartofi intrate în bază 
intr-o săptămină de zile. Erau peste 
400 de vagoane. Predaseră cartofi uni
tățile cooperatiste. Predaseră și mem
brii lor. Printre aceștia se numărau și 
Gheorghe Marcu și Gram Traian, care 
predaseră cite 2.000 de kg., Gheorghe 
Baciu și Nicolae Lupu cu cite 1.500 de 
kg. etc. Cantități însemnate predaseră 
la bază și țăranii muncitori cu gospo
dărie individuală ca Ilie Alexe, Ion 
Adam și mulți alții...

...Se făcuse seară. In jurul bazei de 
recepție aceeași forfotă ca și în timpul 
zilei. Strigăte, struniri de cai, risete 
și veselie. Oamenii descărcau cartofii 
si plecau să aducă alții.

GH. ROȘU

In aceste zile, forfota din jurul bazei 
de recepție din Codlea se poate ase
mui foarte bine cu un șantier. Din zori 
și pînă seara tîrziu e un dute-vino. Se 
aud strigăte de strunire a cailor, risete 
în urma snoavelor, cintece... Unii des
carcă cartofi, iar alții pleacă gălăgioși 
să aducă alții. Cei care își așteaptă 
rîndul se adună în grupuri, la discuții. 
De un mic grup m-am apropiat și eu. 
Aici erau cîțiva colectiviști și membri 
ai cooperativei de producție cu rentă 
din Codlea. Încinseseră o discuție foar
te aprirtsă. Colectiviștii ziceau că ei 
au cartofii cei mai frumoși din împre
jurimi și Marcu Gheorghe, pentru a 
susține cele afirmate, arata cu mîndrie 
un cartof mare, de toată frumusețea. 
Niculae Lupu, membru al cooperativei 
de producție, își lăuda și el cartofii, 
susținînd că ai cooperativei sînt cei 
mai frumoși. Și el arăta celor de față 
un cartof cam de o jumătate de kg. 
Nici unii, nici ceilalți nu se dădeau bă
tuți. Atunci Marcu Gheorghe mi se 
adresă:

— Dumneata, tovarășe, ești străin. 
Așa că n-o să ții nici cu noi nici cu 
ei. Ăștia-s cartofii. Zii și dumneata

• In U.R.S.S. porumbul 
cultivă azi pe o suprafață de 
aproximativ 20 milioane hec
tare față de 3.600.000 ha. 
înainte de război. Porumbul a 
înaintat spre nord cu peste 
1.000 km. In aceste regiuni el 
este recoltat pentru siloz.

• Uzbekistanul ocupă pri
mul loc în U.R.S.S. în ceea ce 
privește producția de gogoși 
de mătase întrecînd Brazilia, 
Franța si Turcia luate la un 
loc. In actualul sezon, în Uz
bekistan sau obținut 14.000 to
ne de gogoși de mătase.

• într-un pustiu din Kazah- 
stanul central care vara este 
btntuit de vînturi dogoritoare, 
iar iarna de geruri care ating 
minus 40 de grade, se cultivă 
totuși 70 de varietăți de viță 
de vie. Specialiștii din repu. 
blică au reușit să elaboreze 
metode agrotehnice care per
mit ca de pe solurile sărătu- 
roase să se recolteze pînă la 
150 chintale de struguri la 
ha. și chiar mai mult.

• In Letonia a fost obținut 
un nou soi de trifoi numit 
„Krasnîi Stendski". El dă 80 
de chintale fin la hectar față 
de 50—60 chintale cît daii 
soiurile obișnuite. Pentru obți
nerea acestui soi, selecțione
rul leton Ian Lielmanis a con
sacrat 20 de ani de cercetări.

• In Letonia, a fost elaborat 
un original sistem de condu
cere a tractoarelor datorită 
căruia un om poate să condu
că două și chiar mai multe 
tractoare pe șenile. Tractoare
le sînt unite între ele prin ca
bluri. Conducătorul stă pe 
tractorul care se află în spa
tele mașinilor pe care le con
duce. Cu ajutorul unor relee 
eletctropneumatice manevrarea 
tractorului-motor este repro
dusă de restul tractoarelor an
trenate. Mașinile antrenate au 
instalate aparate, care recep- 
țlonînd semnalele tractoristu. 
lui, accelerează sau înceti-

§ nesc mișcarea, fiind dirijate 
8 astfel spre brazdă. In cazul 
8 unor defecțiuni tehnice moto- 
| rul tractoarelor conduse se de- 
o cuplează automat.

• Siberia răsăriteană întru- 
8 nește toate condițiile pentru a 
| se transforma într-o puternică 
8 bază agricolă. Astfel, centrul 
8 ținutului Krasnoiarsk. partea 
| de sud a reqtiunij Irkutsk, ste- 
8 pele și silvostepele din sud- 
8 estul regiunii Cita sînt deose- 
| bit de favorabile dezvoltării 
8 economiei cerealiere. Crește- 
8 rea animalelor va lua o mare 
Ș; dezvoltare în R.A.S.S. Buriat- 
8 Mongolă, Iakutia precum și în 
8 Regiunea Autonomă Tuvină.
O

| • Selecționerii letoni au ob-
8 ținut noi soiuri de cereale. 
8 Astfel griul de toamnă Kurze- 
j ma a dat pe loturile experi- 
8 mentale 3.500 kg. boabe Ia ha. 
8 Deși cringe înălțimea de 1,50 
| m. el este foarte rezistent la 
8 cădere și suportă bine su- 
8 praumiditatea solului. Noul soi 
8 de ovăz Ligo a dat o recoltă 
8 medie de 2.500—3.000 kg. la 
| ha. El ajunge mai repede la 
8 maturitate, este rezistent la 
8 cădere și scuturare, are boa- 
| be mari și o tulpină înaltă.
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EXPERIENȚA SOVIETICA
CHEIA SUCCESELOR NOASTRE

8

ei. Ăștia-s cartofii, 
care-i mai frumos?

Am luat cei doi cartofi, i-am privit 
cu atenție și, după 
palmă, mi-am spus părerea:

— Cred că ăsta-i... mai frumos.
— Ei vedeți, că al nostru e mai 

fain a sărit in sus de bucurie, întoc
mai ca și un copil, Niculae Lupa, 
membru al cooperativei de producție.

Cei din jur n-au mai scos o vorbă. 
Lingă mine, colectivistul Traian Gram, 
un om intre două virste, care nu sco
sese nici un cuvint pînă atunci, zise:

— Tovarășul are dreptate. Cartoful

ce i-am ctntărit in

Gospodăria colectivă „Scinteia" din comuna Sagui, raionul Arad, cul
tivă și o suprafață întinsă cu legume și zarzavaturi. Și în anul acesta, gră
dina de legume le-a adus importante venituri în bani colectiviștilor.

In fotografie; colectiviștii din Sagui descărcind la centrul de achi
ziții legume și zarzavaturi aduse spre valorificare.

Foto; AGERPRES

FELURITt 'j
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Ca și în celelalte domenii de ac
tivitate economică, experiența sovie
tică constituie un sprijin prețios 
pentru toți cei ce lucrează în zoo
tehnie. lată numai cîteva din re
zultatele obținute în acest domeniu 
de tehnicienii și lucrătorii de la sta
țiunea experimentală zootehnică 
Palas-Constanfa, care folosesc pe 
6cară largă metodele și documenta
ția sovietică în munca de cercetare. 
Demn de subliniat este faptul că 
acest material documentar care 
poate fi folosit cu bune rezultate de 
toate unitățile agricole socialiste, 
apare sub îngrijirea Institutului de 
documentare tehnică.

Voi aminti aci numai două, din
tre metodele folosite din experiența 
sovietică și anume: folosirea radia
țiilor ultraviolete în creșterea tine
retului porcin și a razelor infraro
șii în creșterea puilor și a purcei
lor. Prima experiență întreprinsă de 
colectivul de tehnicieni și muncitori 
din sectorul porcin al acestei unități 
și anume aplicarea radiațiilor ul
traviolete pentru stimularea crește
rii tineretului porcin, a început la 
sfîrșitul anului trecut și a durat cir
ca 3 luni de zile. Demn de subliniat 
este faptul că instalația de raze ul
traviolete folosită în acest scop, a 
fost realizată de un colectiv de teh
nicieni de la I.C.M.E.A, șl I.C.Z., 
după principiul de funcționare al 
instalației sovietice elaborate de A.

E. Novicova. Pe întreaga perioadă 
cit a durat această experiență lotul 
de purcei supus radiațiilor ultra
violete care numără 22 capete a 
avut o poftă de mîncare sporită 
neînregistrîndu-se nici o pierdere. 
In schimb la lotul martor au fost 
înregistrate cinci cazuri de ra
hitism, patru de bronhopneomonie 
și trei cazuri de afecțiuni gastrice. 
In același timp, purceii din acest 
lot erau mai neuniformi ca dezvol
tare avînd o poftă de mîncare scă
zută. Cît privește sporul în greutate 
s-a constat că la lotul experimental, 
acesta a fost cu 16,41 la sută mai 
ridicat față de lotul martor.

Făcînd un calcul sumar asupra 
eficienței economice ce se obține 
prin extinderea acestei metode la un 
număr mai mare de purcei, rezultă 
așadar, că se pot realiza prin 
folosirea radiațiilor ultraviolete can
tități suplimentare de came de porc 
la același regim de hrană.

Prin aplicarea acestei metode în 
timpul iernii în numeroase unități 
agricole de stat și cooperatiste, pe 
lingă faptul că se reduc foarte mult 
pierderile la purcei, în același timp, 
unitățile agricole socialiste au posibi
litatea să obțină cantități sporite de gadiru și altele, 
carne fără un consum sporit de furaje.

O altă metodă aplicată după do
cumentația sovietică, pe care au ex
perimentat-o tehnicienii stațiunii 
zootehnice Palas, este folosirea ra
zelor infraroșii la purcei și pui. Ca 
urmare a aplicării razelor infraroșii 
s-a reușit să se reducă mortalitatea 
cu 5 la sută la pui iar sporul în 
greutate a crescut cu 17 la sută. 
La fel prin folosirea acestor raze 
în creșterea purceilor, s-a constatat 
că după 3 luni de zile purceii ră
mași mult în urmă cu creșterea, au 
reușit să depășească în greutate 
lotul martor neiradiat cu peste 16,4 
la sută.

Cu astfel de rezultate, datorită a- 
plicării experienței sovietice, se pot 
mîndrâ la rîndul lor și colectiviștii 
din Palazul Mare, regiunea Con
stanța, care prin folosirea extracte
lor de pește după documentația so
vietică (caiet selectiv de 
nr. 12—1957) au reușit 
în acest an mortalitatea 
tul avicol cu 60 la sută,
îmbucurătoare, ca urmare a folosirii 
documentației sovietice,s-au înregis
trat de asemenea și la gospodăria 
de stat Oltenița, regiunea Bucu
rești, la întreprinderea I.C.I.A.-Bra-

zootehnie 
să reducă 
la tinere- 
Rezultate

T. B.

O expoziție agricolă valoroasă
De curind, prin grija sfatului popu

lar raional, s-a deschis in orașul Cim- 
pina o interesantă expoziție agricolă. 
Demn de subliniat este faptul că la 
această expoziție au participat cu di
ferite produse, atît unitățile agricole 
cooperatiste și de stat din raion, cit 
și unele gospodării individuale țără
nești. In standurile frumos aranjate, un 
grup de vizitatori urmăreau cu viu in
teres graficul ce reprezenta producțiile 
obținute la cereale de ■ gospodăriile 
agricole cooperatiste in comparație cu 
gospodăriile individuale țărănești pe 
perioada anilor 1956—1958. In timp ce 
colectiviștii din Dițești, bunăoară in 
condițiile neproductive ale anului aces
ta au obținut 1.400 kg. griu la ha., iar 
întovărășirile agricole 1.000 kg. la ha... 
gospodăriile individuale țărănești din 
raion au obținut in medie numai 700 
kg. griu la ha. La fel de grăitoare sînt 
și rezultatele obținute de gospodăriile 
colective și de stat la producția de 
fructe și legume. Se știe că, pomicul
tura este o preocupare de seamă pen
tru locuitorii acestor meleaguri. Și aci, 
producțiile gospodăriilor colective, ■ ca 
urmare a aplicării metodelor agroteh
nice au fost cu mult mai mari față 
de cele ale gospodăriilor țărănești. Bu
năoară, față de anul 1956 în acest an 
producția medie de fructe în gospodă
riile colective a crescut de aproape

două ori în timp ce in gospodăriile ță
rănești creșterea a fost cu mult mai 
mică. Printre unitățile agricole socia
liste care au obținut producții mari la 
fructe în acest an se numără gospodă
ria colectivă Filipești de Pădure, gos
podăria de stat Buda care a, obținut 
la fiecare pom cite 100 kg. mere din 
varietatea Bellfleur și altele.

Cuvinte de laudă se pot spune de
spre colectiviștii din raion și in ceea 
ce privește sporirea producției de legu
me. De pildă, in timp ce în gospodă
riile țărănești media la unele le gurițe 
in acest an a oscilat între 8—9 tone 
la ha., producția medie în gospodăriile 
colective s-a cifrat între 11—15 tone 
la ha. Ca urmare a aplicării metodelor 
științifice în agricultură, veniturile 
unui colectivist sint în acest an de 
circa 13.000 lei, adică de aproape 2 ori 
mai mari decît ale unui țăran cu gos
podărie individuală.

La fel de frecventate au fost și stan
durile in care erau expuse produsele 
zootehnice și silvice. Aci, pe Ungă sor
turile de lină, brinzeturi, puteau fi vă
zute diferite exponate specifice sectoru- 
rului silvic, precum și diferite mașini 
moderne folosite în unitățile silvice de 
stat.

B. TROIANU

I

ASOCIAȚIA crescătorilor de albi: 
din R.P.R. organizează în perioa: 
195S/1959 cursuri speciale, sub î 
drumarea Ministerului Agricultui 
și Silviculturii, la care se poate î 
scrie orice amator care dorește 
se îndeletnicească cu creșterea alt 
nelor. Cursurile sînt gratuite și d 
rează între 3—4 luni (cursurile 
țin odată pe săptămină). Cei ca 
doresc să urmeze aceste cursuri 
pot adresa filialelor raionale și r 
g'ionale.

INSILOZAREA furajelor continuă . 
se desfășoare în toată țara într-v 
ritm satisfăcător. Astfel, pînă zile' 
trecute, au fost însilozate pes . 
1.280.000 de tone de furaje, d' 
care la gospodăriile de stat aproaja*- 
455.000 de tone, iar la gospodării , 
colective peste 670.000 de tone.

IN MAJORITATEA regiunilor se < 
o atenție deosebită efectuării ar 
turiior adinei de toamnă. Pînă 
17 octombrie s-au executat arătu 
adinei pe o suprafață de 1.142.01 
de ha.

UNITĂȚILE cooperației 
din regiunea Suceava 
anul acesta contracte 1 
torii agricoli pentru 
peste 53.000 de tone de 
regiunea Suceava sînt 
zilnic j.,.. 
Galați și alte regiuni zeci de vi 
goane de cartofi.

IN RAIONUL Jibou s-a deschis u 
nou șantier de îmbunătățiri fui 
ciare. Lucrările ce se execută v* 
feri de inundații peste 250 de h 
de teren agricol.

GOSPODĂRIILE agricole colecții 
din regiunea Oradea au livrat st: 
tului pînă acum, pe bază de cos* 
tracte, cu 1.721 de porci, 235 <£' 
bovine și 1.600 de ovine mai ‘mu. 
decît în întreg anul trecut.

ANUL ACESTA gospodăriile agrico 
de stat din întreaga țară au însr 
mînțat cu porumb dublu hibri 
244.000 de ha., cu 70.000 de hț 
mai mult decît anul trecut. Potriv 
evaluărilor preliminare, aproxim; 
tiv 40 la sută din numărul gosp< 
dariilor de stat au realizat înh 
2.500—4.500 de kg. de porum 
boabe la ha.

IN ACEASTA toamnă S.M.T.-urij 
execută un volum de lucrări f 
cîmp echivalent cu 2.558.553 c 
ha. de arătură normală. Pînă z| 
lele acestea peste 50 la sută di 
lucrări au și fost executate. In u 
timele zile au fost efectuate pesi 
350.000 de ha. de arătură normal; 
Aproximativ 25.000 de hantri a 
fost lucrați în schimbul doi.

de consu 
au închei 

cu produc, 
livrarea 

: cartofi. D 
expedia; 

spre București, Constanți

GOSPODĂRIILE agricole de stat di 
regiunea Oradea au obținut î 
acest an cu 268 de tone mai muli 
fructe decît anul trecut. In ace'.a 
timp producția viticolă medie di 
gospodăriile de stat întrece pe ce 
din anul trecut cu 1.350 de kg. d 
struguri la ha.



IZVOR AL VENITURILOR BĂNEȘTI

Cu cîțiva ani în urmă, pe aceste 
locuri din comuna Pecineaga, regiu
nea Constanța, era cîmpie. Aici se ri
dică acum o parte din construcțiile 
care adăpostesc animalele de produc
ție ale gospodăriei colective.

In fotografie: cîțiva din cei 130 de 
pdrci abia scoși din îngrășătoria nou 
construită.

Foto: M. IVANCIU
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Gospodăria colectivă ] 
din Ziduri, raionul ] 

Rîmnicu Sărat
• Venitul bănesc realizat la 100 J 

de hectare teren a fost în 1956 de ]
' 75.531 lei. De la începutul acestui J 
an pînă la 1 septembrie, venitul] 
bănesc înregistrat de colectiva din] 

; Ziduri, la suta de ha a fost de J 
101.823 lei. La acest venit, se a-] 
daugă, bineînțeles, valoarea pro- ] 

’duselor repartizate membrilor și aj 
■ celor reținute pentru gospodărie. ]

• Ca urmare a dezvoltării creț-] 
fterii animalelor, sumele încasate] 
f din acest sector au crescut de la J 
f7.571 lei la 100 de ha în 1956, la] 
, 16.203 lei realizați în primele 7 luni j 
fale anului 1958.
[ • Gospodăria va avea pînă la ] 
[ sfîrșitul acestui an 40 de scroafe fă- ] 
f tătoare față de 14 cîte avea la în- j 
f ceputul anului. Cei 100 porci îngră- ] 
[ șați sînt aproape gata pentru a fi J 
[ livrați.

[ Gospodăria colectivă j 
[ din Hălchiu, raionul 
( Codlea
( «In comună a apărut o nouă] 
[uliță. Din cele 92 case, 91 au fostj 
[ construite de către colectiviști în ] 
f acest an. 51 de familii s-au și mu- ] 
[tat în casele încăpătoare și contor-j 
[ tabile.
[ • Doar 4 vaci avea gospodăria ]
(în 1950 — la înființare. In prezent] 
(ferma de vaci numără >00 de vaci) 
(de lapte și 124 tineret. Numărul] 
( porcinelor a crescut la 684 capete ] 
[dintre care 124 scroafe și 170 porci) 
(puși la îngrășat.

• Peste 95 la sută din veniturile ] 
(bănești realizate In anul 1957 pro-] 
[vin din vînzarea produselor către J 
( organizațiile comerciale de stat. In ] 
• acest an, gospodăria a predat sta-] 
[ tului pe bază de contract 35 va- J 
( goane cartofi, 8 vagoane grîu, 3 va- ] 
[goane de orz. 17 vagoane lapte, j 
[ 170 porci grași etc.

26 februarie 1950.. In comuna Borș- 
Oradea, 104 familii de țărani munci
tori ascultînd îndemnul partidului, în
temeiază gospodăria agricolă colecti
vă „Gheorghe Doja".

Au trecut de atunci maj bine de 8 
ani. In acest răstimp, gospodăria s-a 
mărit și s-a întărit ajungînd una din 
cele mai puternice unități agricole 
cooperatiste din raion. Ea numără a- 
cum peste 284 familii care muncesc 
laolaltă mai mult de 1000 ha.

Drumul străbătut de gospodăria co
lectivă n-a fost ușor. La început, re
coltele erau mici și veniturile puține. 
Curînd insă, colectiviștii au început 
să pună în practică sfaturile agrono
milor, izbutind să scoată producții 
bune chiar și în anii mai puțin priel
nici. In vara aceasta, de pildă, de 
pe cele 212 ha cultivate cu griu de 
toamnă, au fost culese în medie 1.935 
kg. la hectar. La orz s-au obținut 
1.650 kg la ha; la secară 1.750 kg la 
ha; la floarea-soarelui 1.823 kg la ha. 
Recolta de porumb promite să ajungă 
la 5—6000 kg știuleți la ha. Produc
ții bune se așteaptă și de la celelal
te culturi.

Recoltele nu vin de la 
sine

Aceste producții obținute intr-un an 
neprielnic se datoresc pregătirii cores
punzătoare a terenului cu mașinile 
S.M.T.-urilor. aplicării rotației cultu
rilor, folosirii îngrășămintelor, se
mințelor de soi, îngrijirii culturilor și 
așa mai departe.

Pentru că este vorba de agrotehnică 
voi arăta citeva fapte petrecute in 
vara aceasta, care au demonstrat co
lectiviștilor ce înseamnă să lucrezi 
pămintul după recomandările științei. 
La treieriș, de pe o tarla de vreo 80 
de ha, s-a obținut cea mai mare recol
tă pe gospodărie : 2.200 kg la ha., nu 
fiindcă pămintul este mai bun decît 
în alte părți ale gospodăriei, ci dato
rită în primul rind, agrotehnicii apli
cate. Pe cele 80 de ha griul a fost 
însămînțat după borceag. îndată după 
ridicarea recoltei s-a dezmiriștit tere
nul cu plugul ; la 2—3 săptămîni a 
fost făcută o arătură la 12—16 cm., 
de-a curmezișul pentru a nivela tere
nul; a urmat apoi arătura de insămin- 
țare. Semănatul griului s-a făcut la

întovărășirile din Buftea 
trebuie să-și creeze și să-și dezvolte 

fondul de bază
Nu încape îndoială că pe lîngă 

unele lipsuri, cele 5 întovărășiri agri
cole din satele comunei Buftea, re
giunea București, în care membrii lor 
și-au unit peste 500 hectare de pă- 
mînt, au obținut rezultate bune atît 
în ceea ce privește muncile în comun 
cit și în ceea ce privește recoltele din 
fiecare an.

Sprijinite de S.M.T.-ul Ti tu care 
le-a făcut arături de bună calitate și 
le-a efectuat, de asemenea, în bune 
condiții agrotehnice, lucrările de însă- 
mînțări, întovărășirile „1 Mai", 
„Voința Noastră" și „Dr. Petru Gro
za" din satul Buciumeni, ,,Ilie Pin- 
tiiie“ și ,,T. Vladimirescu" din Buf
tea și „Drumul lui Lenin" din satul 
Flămînzeni, comuna Buftea. făcînd 
principatele munci în comun, au ob
ținut anul acesta cu 400 kg grîu în 
medie, jp hectar mai mult clecît ță
ranii muncitori care își lucrează încă 
de unul singur ogorul.

Rezultatele obținute pînă acum au 
demonstrat întovărășiților cît și indi
vidualilor, că munca laolaltă, pe tar
lale unite cu ajutorul S.M.T.-ului, e 
plină de roade. De aceea. întovărăși- 
ții din comuna Buftea au însămînțat 
grîul într-o singură tarla (pe fiecare 
întovărășire) și tot într-o singură tar
la vor face — cu tractoarele S.M.T.-u
lui — arătura adîncă pentru însămțn- 
țările de primăvară.

Acestea toate vor duce, desigur, la 
obținerea de către întovărășiți a unor 
recolte sporite la hectar, care vor în
trece pe cete obținute de țărânii mun
citori individuali. Dar, lucrul acesta 
nu este destul. Căci, în întovărășirea 
agricolă se pot realiza venituri de că
tre membri nu numai din cultura ce
realelor,. Ci și din alte ramuri de pro
ducție ca : legumicultura, pomicultura 
și viticultura etc., care pot fi create 
și dezvoltate în fiecare întovărășire cu 
condiții je sol și climă favorabile. Se 
pune însă întrebarea : De unde să ia 
întovărășirea fondurile necesare ?

Răspunsul la această întrebare este

10.000 kg porumb știuleți la hectar
Gospodăria colectivă din satul Vaj- 

da se numără printre unitățile coope
ratiste din regiunea Oradea care, apli- 
cînd cu strictețe regulile agrotehnice, 
au obținut an de an producții tot mai 
mari la majoritatea culturilor. In 
toamna aceasta, de pildă, colectiviștii 
din Vaida au recoltat de pe o supra
față de 55 de ha de porumb cîte 9.672 
kg știuleți la ha, iar pe o parcelă ex
perimentală de 3 ha producția de po

DRUMUL GOSPODĂRIEI COLECTIVE DIN BORȘ

timpul potrivit cu sămînță de soi, în 
cruce.

Iată alt caz, In toamna trecută, la 
punctu] numit GiZela nu s-a putut 
face ogor. Aici colectiviștii au fost ne- 
voiți să semene porumbul în arătură 
executată primăvara tîrziu. Pe acest 
teren porumbul a suferit foarte mult 
de arșița din timpul verii, legind rod 
puțin, in timp ce aici plantele erau 
încă verzi, pe tarlalele învecinate po
rumbul se copsese.

Din aceste fapte colectiviștii au 
tras învățăminte. De aceea, după ter
minarea însămînțărilor de toamnă, ei 
sînt hotăriți să nu mai lase nearată 
nici o palmă de pămînt. De acum au 
o experiență bogată, care-i va a- 
juta să minuiască în anul vii
tor cu mai multă eficacitate a- 
grotehnica pentru a obține recolte 
bogate. Pe de altă parte, potrivit pla
nului de perspectivă întocmit după 
consfătuirea de la Constanța, se pre
vede ca în anul 1959 să se mărească 
suprafața cultivată cu porumb la 300 
de ha, cea cu sfeclă de zahăr cu 
încă 10 ha etc.

Legumicultura — ramură 
aducătoare de mari 

venituri
Pe măsură ce timpul s-a scurs, co

lectiviștii și-au îndreptat privirile nu 
numai spre cultura plantelor de cîmp, 
ci și spre alte ramuri de producție; 
este vorba in primul rind de legumi
cultura. Posibilitățile nu lipseau : te
ren prielnic, oraș (piață de desface
re). în apropiere, oameni pricepuțj in 
ale grădinăritului. Acum, grădina de 
legume a gospodăriei se întinde pe 
45 de ha. In fiecare an, incepind de 
primăvara devreme, și pînă toamna 
tîrziu, din gospodărie iau drumul pie
țelor cantități însemnate de felurite 
legume și zarzavaturi de pe urma că
rora se obțin venituri frumoase. Anul 
trecut, din cei 1.642.794 lei venit to

simplu: De la fondul de bază al în
tovărășirii, care poate Și trebuie să 
fie izvorul avuției obștești. Grearea și 
dezvoltarea lui, dă putința întovără
șiților să cumpere în comun animale 
de muncă și de producție, să planteze 
pomi fructiferi și viță de vie, să cum
pere în comun, unele unelte agricole, 
să îndeplinească cu fonduri comune 
lucrări de irigări, de îndiguiri, de com
batere a eroziunii solului etc. care 
sporesc producția globală agricolă și 
aduc întovărășirilor însemnate ve
nituri.

Care este situația fondului de bază 
în cele 5 întovărășiri agricole din 
comuna Buftea ? Pin păcate niciuna 
dintre acestea, n-a creat un fond de 
bază pe măsura nevoilor și a posibi
lităților lor. întovărășirea ,,Ilie Pin- 
tilie", de pildă, care numără 184 hec
tare, are un fond de bază ce nu a- 
tinge suma de 2.000 lei, iar întovără
șirea „Drumul lui Lenin" nici atît. 
Interesant este că membrii acestei în
tovărășiri au vrut în primăvara tre
cută să organizeze o grădină de zar
zavat, deoarece au terenurile lingă apa 
Colentina, unde gospodăria de stat 
Tărtășești are de mulți ani grădină de 
legume și zarzavaturi care a arătat 
întovărășitilor ce venituri bănești se 
pot agonisi pe această cale. Dar, nea- 
vînd un fond de bază, întovărășiți!' 
n-au avut la îndpmînă banii cu care 
să cumpere pompă de irigat. Așa stînd 
lucrurile, ei s-au lăsat păgubași.

Tovarășa Ghiarghița Manolache, 
președinta întovărășirii agricole „Dru
mul lui Lenin" luptă, ce-i drept, să 
dezvolte fondul de bază al întovără-, 
șirii, însă același lucru trebuie să-l 
facă fiecare întovărășit, interesat în 
dezvoltarea economică a întovărășirii.

De asemenea și celelate patru în
tovărășiri agricole din comuna Buf
tea au, tot interesul să-și creeze și 
să-și dezvolte fondul de bază, înțe- 
legînd că puterea lor economică stă 
în bunurile iprocurate în comun și în 
fondul de bază.

rumb a fost de peste 19.000 kg de 
știuleți la ha.

încurajați de producția mare de po
rumb obținută, colectiviștii au trecut la 
punerea unei baze solide recoltei anu
lui viitor pregătind de acum, în bune 
condiții agrotehnice, întreaga supra
față pe oare o va ocupa la anul 
cultura porumbului.

Ing. I. ROCSIN 
corespondent

tal, realizat de gospodărie, 644.840 lei 
au fost aduși de grădina de legume. 
Bine au făcut colectiviștii orientindu- 
se de la început spre cultivarea tru
fandalelor, ramură care s-a dovedit 
foarte bănoasă. In toamna aceasta a 
și fost însămințată cu salată, spanac, 
ceapă de stufat și alte legume timpu
rii o însemnată suprafață. în 1959 se 
intenționează mărirea suprafeței cul
tivate cu legume timpurii; pentru a- 
ceasta a fost construită o seră cu ca
pacitatea de 600 mp. Aici se vor pro
duce, pe lîngă legume timpurii, șl 
flori. Sera care va intra în producție 
chiar din toamna aceasta, va aduce 
colectiviștilor un cîștig anual de cir
ca 80—100.000 lei.

Se dezvoltă sectorul 
zootehnic

Dacă în ceea ce privește cultura 
plantelor de cîmp și legumicultura, 
gospodăria a făcut progrese serioase 
în scurtă vreme, nu același lucru s-ar 
putea spune despre creșterea ani
malelor. Acum cîțiva ani, erau 
destui colectiviști care socoteau că 
zootehnia cere multă bătaie de 
cap și nu aduce venituri mari. 
Pînă nu de mult în gospodărie 
nu se creșteau oi, cu toate că unele 
unități agricole cooperatiste învecina
te, ca cele de la Episcopia Bihorului, 
Paleu și altele obțineau rezultate foar
te bune în această direcție. De ase
menea, pînă anul trecut, colectiviștii 
au îngrășat un număr foarte mic de 
animale deși existau posibilități. Cît 
despre creșterea păsărilor nici nu 
putea fi vorba.

Cotitura serioasă în creșterea ani
malelor a fost făcută abia in anul 
acesta. Recomandările consfătuirii de 
la Constanța au deschis ochii colecti
viștilor asupra căilor ce trebuie urma
te pentru întărirea gospodăriei, Pe

Cu planul anual 
îndeplinit

După mecanizatorii de la S.M.T. 
Viziru, regiunea Galați, care și-au în
deplinit planul anual încă de la 6 
septembrie (acum planul anual este 
depășit cu 14,30 la sută) realizind cîte 
420 hantri pe tractor convențional, de 
curînd am primit vești că și alte uni
tăți din această regiune au raportat 
că în cinstea zilei de 7 Noiembrie 
și-au îndeplinit și depășit planul anual 
de producție. Astfel la data de 12 oc
tombrie încă 9 S.M.T.-uri și anume 
stațiunile: Chiraftei, Șendreni, Jirlău, 
Cioara-Doicești, Romanu, Pechea, Ni- 
culești-Jianu, Traian-Sat și Ianca și-au 
realizat hantrajul anual în procente 
de 102,42—108,12 la sută. Organizîn- 
du-și temeinic munca și folosind în 
exploatare întreaga capacitate de lucru 
a utilajului, vrednicii mecanizatori de 
la S.M.T. Șendreni, de pildă, au făcut 
o economie de aproape 600.000 lei, re- 
ducînd prețul de cost cu 22 lei pe 
fiecare hantru. Productivitatea muncii 
pe cap de muncitor Ia această unitate 
a crescut, pînă în prezent, cu peste 
35 Ia sută față de plan.

Și S.M.T.-urile „1 Mai"-Brăila, Va
meș, Tulucești , Balta-Albă și altele 
sînt pe terminate cu planul anual. Pe 
întreaga regiune Galați planul anual 
de producție al S.M.T.-urilor a fost 
realizat in proporție de peste 92 la 
sută.

L. ION

ZA/ ZILE 
prin
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mioane transportă strugurii la cele 
19 centre de vinificat. Aci cu 
aceeași hărnicie ți pricepere stru
gurii se descarcă, se cîntăresc 
și se așează pe linuri înclinate, 
de unde cu lopeți de lemn sirii împinși 
în dezbrobonitoare. Lucrul merge — 
cum se spune — ca pe roate. Nici nu 
s-ar putea să fie altfel căci nu e glumă 
să culegi și să vinifici o producție me
die de peste 10.000 kg. la ha. Ba în 
unele brigăzi ca cea a lui T. Caraghe- 
nov și Gh. Savin recolta medie e chiar 
mai mare: 12.000 kg. și respectiv 
14.500 kg. struguri la ha. Zilnic se 
culeg și se vinifică in această gospo
dărie peste 40 de vagoane de struguri. 
Pină mai zilele trecute, pe lingă cele 
93 de vagoane de struguri de masă 
și pentru vinificat dați la export, s-au 
cules și vinificat peste 500 de vagoane 
de struguri. In ultimele zile, culesul 
s-a intensificat in toată gospodăria, 
dar mai cu seamă in brigăzile unde 
și-a făcut apariția mucegaiul.

— Graba cu care lucrăm e îndrep
tățită — îmi spunea brigadierul Gh. 
Savin — căci mucegaiul ne vămuiește 
zilnic sute de kilograme de struguri. 
Apoi avem și cu ce să lucrăm. Uite 
și dumneata, cu asemenea mașini și 
instalații numai să putem culege cit 
pot mistui ele.

Gheorghe Savin avea dreptate căci 
crama nouă dotată cu mașini și insta
lații moderne le dă posibilitatea să vi
trifice cite 6—7 vagoane de struguri pe 
zi. Aceste condiții permit și o prelu
crare rațională a strugurilor. Procesul 
de muncă fiind mecanizat se poate spu
ne că aci e o adevărată uzină a vi
nului. Am urmărit o vreme cită dibă
cie au muncitorii ce deservesc agrega
tele. Parcă ar fi lucrat cu asemenea 
instalații, de clnd lumea. După ce au 
fost virile în dezbrobonitor și separate 
de ciorchini, boabele sint împinse de 
fulopompă in strecurător, iar de aici 
In presă. Mustul rezultat este pompat, 
tot mecanic, in cisterne suspendate 
pentru decantare (decantarea care se 
face cu bioxid de sulf are o deosebită 
importanță în obținerea unui vin de 
calitate. De aceea, i se acordă o deo- 

baza acestor recomandări, consiliu] de 
conducere al gospodăriei a studiat te
meinic posibilitățile de dezvoltare a 
sectorului zootehnic, hotărîndu-se mă
rirea numărului de animale. Printre 
altele, au fost cumpărate după consfă
tuire, 25 de juninci, 28 de scrofițe de 
rasă Alb de carne pentru prăsilă, 145 
de oi merinos, 500 de pui, rațe din 
rasa ■ „Kaki Kampbei" bune ouătoare 
etc. Anul acesta au fost puse Ia în
grășat 100 de porcine, 70 bovine și 
76 ovine. S-au luat măsuri pentru 
îmbunătățirea furajării și îngriji
rii animalelor în scopul obținerii 
unor producții cît mai ridicate. 
La vacile de lapte s-a trecut la hră- 
nirea individuală a animalelor după 
producție și la selecționarea lor. In 
sectorul ovin se încearcă realizarea tă
tarilor triple (trei fătări in doi ani). 
Interes sporit dovedesc colectiviș
tii și față de asigurarea hranei 
animalelor pe timul iernii insilozind o 
cantitate sporită de furaje.

Ca urmare a măsurilor luate in sec
torul zootehnic, s-au obținut producții 
animale destul de bune. De la fie
care oaie au fost realizate în medie 
5,370 kg lină, fn numai 7 luni, pro
ducția medie de lapte pe cap de 
vacă furajată a fost de 1.665 litri.

Prin valorificarea produselor obți
nute din sectorul ovin, gospodăria a 
incasat pînă la 1 iulie peste 60.000 
țel, în afară de ce va realiza prin va
lorificarea laptelui de vacă, ouălor, 
brînzei și altor produse animale.

Cei ce făuresc avuția 
colectivei

Datorită dezvoltării multilaterale a 
gospodăriei, s-a mărit treptat și a- 
vuția obștească. De la 106.000 lei cit 
a fost fondul de bază la înființare, se 
prevede să se ajungă anul acesta la 
circa 3.000.000 lei. Astăzi colectiva

Lin experiența gospodăriilor agricole de stat fruntașe

Al treilea an cn bcncticli
Gospodăria agricolă de stat Agigea 

a obținut în ultimii ani importante suc
cese pe linia rentabilizării, impunîndu- 
se ca una din unitățile fruntașe ale 
Trustului regional Gostat-Constanța. 
Astfel, în anul 1956 gospodăria a rea
lizat beneficii în valoare de 283.000 lei; 
acestea au crescut în anul 1957 la peste 
400.000 lei, iar în anul 1958 vor ajun
ge la aproape 1.000.000 lei. Demn de 
remarcat este faptul că la realizarea 
acestor beneficii au contribuit deopo
trivă atît culturile de cîmp cît și zoo
tehnia, ceea ce înseamnă că unitatea 
a mers pe linia justă a dezvoltării și 
întăririi principalelor ramuri de pro
ducție specilice profilului ei.

Căile de bază pe care le-a urmat 
gospodăria in acțiunea de rentabilizare 
au lost sporirea producției la hectar și 
pe cap de animal, ca urmare a apli
cării unor metode înaintate în exploa
tare și reducere a cheltuielilor prin 
mecanizarea complexă a proceselor de 
muncă. In acest an, bunăoară, la cul
tura griului s-a obținut o producție 
medie de 1.904 kg. la ha. pe o supra
față de 900 ha. Pentru realizarea ace
stei producții s-a folosit agrotehnica 
îndeobște cunoscută. Un accent deose
bit s-a pus insă pe aplicarea îngrășă
mintelor chimice (80—120 kg. azotat 
de amopiu la fiecare hectar cultivat) 
și pe introducerea în cultură a unui 
nou soi valoros: Bulgaria 301. Ace
sta, față die soiul raionat A 15, prezin
tă avantajul că nu este pretențios la 

DE TOAMNA 
podgoria Odobeștilor
sebită atenție). Din cisternele suspen
date mustul decantai trece la fermen
tat in butoaie și hirdaie numai prin 
conducte din material plastic. Aci mu- 
stut se insămlnțează cu fermenți se
lecționați. O mare grijă se acordă șt 
conducerii fermentației. Temperatura 
mustului, de pildă, este măsurată de 
două ori pe zi: dimineața și seara. 
Dacă temperatura trece de 22—24 
grade C. se deschid larg ușile și fe
restrele.

Am plecat din această gospodărie 
nu numai cu impresia, ci cu siguranța 
că aici nu se precupețește nimic pen
tru stringerea la timp și vinificarea in 
cele mai bune condiții a recoltei.

.„Și la cea din Floreștl
Aci, ca peste tot aceeași preocupare. 

Mai ales că nici recolta nu e mai pre
jos. Media la ha.: circa 10.000 de kg. 
de struguri.

De două săptămîni încoace moș 
Giurcă nu-și mai găsește astîmpăr. II 
vezi ba la descărcatul strugurilor, ba

Vă mint uri recucerite
• Peste 110 km canale de desecare • Economii de circa 5.000,000 lei 

realizate prin muncă voluntară • Perspective în anul 1959
In șesul bănățean se intilnesc întin

se suprafețe agricole care datorită 
inundațiilor, excesului de umiditate 
sau altor fenomene naturale, sînt folo
site numai în parte sau chiar deloc. 
După calculele specialiștilor în acea
stă parte a țării peste 100.000 hectare 
sînt. datorită acestor fenomene, slab 
productive sau neproductive.

Anul acesta, organele de partid și 
de stat au elaborat și pus în prac- 
tică un plan măreț de valorificare de 
noi terenuri, antrenînd în această ac
țiune mase largi de oameni ai muncii. 
La chemarea partidului au răspuns cu 
entuziasm mii de țărani muncitori, 
lucrători din fabrici și uzine, funcțio- 

are 2 grajduri de bovine cu o capa
citate de 200 de capete, o maternita
te pentru 50 de scroafe, crescătorie de 
porci, saivan pentru 500 de oi, 2 ma
gazii de cereale, puierniță etc. De a- 
semenea, gospodăria și-a cumpărat 2 
autocamioane, un tractor rutier UTOS, 
mașini și unelte agricole, animale de 
muncă și producție-

Printre cei care au făurit această 
avuție și care luptă pentru o și mai 
înfloritoare stare a gospodăriei, se 
numără și Alexandru Bakk un iscusit 
crescător de animale ; prin munca toi 
el a contribuit la dezvoltarea sectoru
lui zootehnic. Schimbarea porcilor gos
podăriei de rasă Mangaliță cu cei de 
rasă Alb de carne, care sînt mai pro
lifici și se îngrașă mai repede lui i 
se datorește in cea mai mare măsură.

...Mihai Szokory, grădinarul gospo
dăriei este un adevărat maistru în cul
tura legumelor, dovedind multă price
pere în aplicarea metodelor avansate 
și mai ales în producerea trufandale
lor. „Pasiunea" lui este însă flori- 
cultura. Știe, printre altele, să condu
că creșterea plantelor și să le facă să 
înflorească la data dorită. Acum după 
construcția serii va avea cîtnp larg 
pentru fioricultură,

...Povestea lui Adalbert Bordosi se 
aseamănă cu a multor colectiviști, 
înainte de a intra în gospodărie a- 
vea numai un hectar și jumătate de 
pămint. Casa Iui se număra printre 
cele mai sărace din comună. De cu
rînd, el și-a clădit casă nouă, o ade
vărată vilă. înăuntru covoare, mo
bilă, aparat de radio. Are vacă cu 
lapte și o junincă, cîțiva porci, păsări. 
Anul trecut a primit pentru zilele- 
muncă făcute 11.000 lei, 4.000 kg grîu, 
6.000 kg porumb și alte produse.

Ca Bordosi Adalbert trăiesc astăzi 
și ceilalți colectiviști harnici din 
Borș. In anii din urmă, peste 130 din
tre ei și-au construit case. In comu
nă au fost ridicate un cămin cultu
ral, cămin de zi pentru copiii colec
tiviștilor; au fost amenajate terenuri 
pentru fotbal, volei, handbal. Viața 
colectiviștilor din Borș devine tot mai 
frumoasă și mai îmbelșugată.

Ing. N. FLORIAN 

îngrășăminte, fapt pentru care poate fi 
însămînțat și pe soluri mai sărace. De 
asemenea, el are bobul mai mare și 
spicul mai dezvoltat, ceea ce face ca 
și producția la hectar să crească. Din 
experiența anului acesta a reieșit că în 
condițiile pedoclimatice de la Agigea, 
prin cultivarea soiului Bulgaria 301 se 
poate realiza un spor de producție de 
300—400 kg. gîru la fiecare hectar. Cu- 
noscînd de acum acest avantaj, lucră
torii din gospodăria agricolă de stat 
Agigea au extins in toamna aceasta 
cultivarea soiului de griu Bulgaria 
301 pe 700 ha.

Producții mari s-au obținut și la 
porumb. Astfel, de pe o suprafață de 
600 ha. s-au realizat în medie 5.200 
kg. porumb știuleți la ha. Factorul 
care a contribuit în cea mai mare mă
sură la dobîndirea unei asemenea pro
ducții, într-un an cu condiții grele cum 
a fost anul 1958, a fost pregătirea 
exemplară a terenului printr-o arătură 
adîncă de toamnă cind s-au încorporat 
în sol și îngrășăminte organice și chi
mice, precum și însămînțarea în epoca 
optimă și într-un timp foarte scurt 
(24 aprilie — 1 mai).

Citeva cuvinte și despre sectorul 
zootehnic. Gospodăria posedă în pre
zent un efectiv de 482 taurine, din care 
207 vaci. In viitor însă, potrivit pla
nului de perspectivă întocmit după 
consfătuirea de la Constanța, numărul 
vacilor va crește la 300 capete în 1959 
și la 400 tapete în 1960. Cît privește 

la presă, apoi la vasul de decantare, ca 
să răsară dintr-odată la camionul ce 
încarcă vase cu must proaspăt. La 
crama condusă de el se vinifică 
2j—3 vagoane de struguri pe zi. Pînă 
mai zilele trecute aci s-au transformat 
in must și tescovină peste 35 de va
goane de struguri. Și mai are de vi
nificat, inimosul moș Giurcă, încă 
multe vagoane de struguri. Numai de 
la brigada lui Giurgea va primi mai 
mult de 18 vagoane peste plan. Recol
ta medie in această brigadă va trece 
de 12.000 kg. struguri la ha., adică cu 
peste 5.500 kg. mai mult decît prevede 
planul. De pe unele parcele se vor ob
ține chiar 19.000 kg. struguri la ha.

Cu mult sirg se muncește și la alte 
brigăzi. Cele din secția a Il-a de pil
dă, au cules și vinificat pină acum 
peste 95 vagoane de struguri. La cra
ma condusă de pivnicierul Ion Calupa 
se prelucrează zilnic 4,5 vagoane de 
struguri. Pe întreaga gospodărie s-au 
recoltat și vinificat mai bine de 250 
vagoane de struguri. 

nari, studenți, care sub îndrumarea 
specialiștilor au izbutit să redea cir
cuitului agricol o Însemnată supra
față de teren. Pentru a informa pe 
cititori asupra acestei frumoase rea
lizări, am adresat citeva întrebări 
tov. ING. EMIL POP, directorul Di
recției zonale de îmbunătățiri fun. 
ciare din Timișoara.

ÎNTREBARE: Ați putea să ne spu
neți, in linii mari, cind a fost pornită 
cu intensitate acțiunea de valorificare 
a terenurilor in cîmpia Banatului ?

RĂSPUNS: Cele mai frumoase re
zultate în valorificarea de noi tere
nuri au fost obținute anul acesta. 
După lucrările consfătuirii de la 
Constanța, s-a hotărît organizarea și 
deschiderea unui șantier regional la 
Checea-Jimbolia, unde prin partici
parea de fonduri și cu muncă volun
tară, să se amelioreze circa 19.000 ha 
cu exces de umiditate.

Deschiderea acestui șantier a avut 
un puternic răsunet în rîndul oameni
lor muncii din regiune. Din prima zi 
au participat la lucrările de îmbunătă
țiri funciare peste 6.000 de țărani 
muncitori și salariați din orașul Timi
șoara. Ca urmare a rezultatelor deo
sebit de frumoase obținute pe acest 
șantier, la 1 septembrie s-a deschis la 
cererea țăranilor muncitori, un nou 
șantier de muncă voluntară în zona 
Timișaț-Cruceni, pentru a lega cursul 
văii Timișaț cu rîul Timiș pe teritoriul 
nostru. Aici au lucrat zilnic 3.400 de 
țărani muncitori cu cîte 500 de căruțe. 
La 8 septembrie s-a deschis al treilea 
șantier cu muncă voluntară in zona 
Sacoșul Turcesc-Dragșina. După ter
minarea campaniei de însămînțări se 
prevede deschiderea unor noi șantiere.

ÎNTREBARE; Care este aportul 
adus de specialiștii direcției zonale de 
îmbunătățiri funciare in coordonarea 
lucrărilor pe aceste șantiere ?

RĂSPUNS : Direcția zonală de îm
bunătățiri funciare a asigurat docu
mentația tehnică, îndrumarea și con- 
trolul execuției, precum și utilajul, 
materialele, și parțial uneltele nece
sare. Efortul personalului nostru a 
fost destul de mare. Nu odată, spe
cialiștii noștri au fost nevoiți să lu
creze la trasarea și pichetarea trasee, 
tor canalelor în terenuri acoperite 
cu vegetație acvatică sau mlăștinoase.

Cu toate condițiile grele, s-a muncit 
cu mult entuziasm. Coordonarea acțiu
nii s-a făcut printr-un comandament 
regional, fiecare șantier avînd un bi
rou operativ. Pentru buna desfășurare 
a lucrărilor au fost întocmite anticipat 
pe unități tabele de numărul zilnic de 
brațe de muncă necesare pe întreaga 
durată a șantierului. Pe baza acestor 
tabele, biroul operativ al șantierelor a 
stabilit volumul în m.c. ce revenea 
fiecărei unități, fixînd totodată locurile 
de muncă și sectoarele respective. Res
ponsabilii permanenți ai unităților 
și-au luat în primire sectoarele lor cu 
o zj înainte de deschiderea șantiere
lor, astfel incit s-a reușit să se por
nească la lucru cu toate forțele exis- 

| tente chiar din primele zile. Tehnicie- 
I nii au fost repartizați pe sectoare, re- 
i venind fiecăruia circa 300-500 de

producția, trebuie să arătăm că pe 
primele trei trimestre a fost livrat 
statului cu 18.600 litri ma.i mult lapte 
decît prevedea planul, realizîndu-se o 
producție medie de 2.100 litri pe cap 
de vacă furajată. Aceasta lasă să se 
întrevadă că pînă la sfîrșitul anului și 
sarcina de a obține 2-350 litri lapte pe 
cap de vacă furajată va putea fi de
pășită cu cel puțin 200 litri. Trebuie să 
remarcăm că un factor hotărîtor în 
realizarea acestei producții a fost folo
sirea pe scară largă a silozului în hră; 
nirea animalelor. Tocmai de aceea și 
în acest an gospodăria a însilozat pe
ste 400 de vagoane de furaje, fiecărei 
vaci revenindu-i 10.000 kg. siloz.

Congresul al doilea al partidului și 
documentele consfătuirii de la Con
stanța au pus în lata gospodăriilor 
agricole de stat sarcina de a deveni 
mari producătoare de produse agneo- 
le-marfă și totodată puternice unități 
rentabile. Străduindu-se să traducă în 
viață această sarcină, harnicul colectiv 
de muncă de la gospodăria agricolă de 
stat Agigea a luptat ca, pe lîngă spo
rirea producției la hectar și pe cap de 
animal, să facă și importante econo
mii la capitolul cheltuieli, în scopul 
realizării unui preț de cost cît mai 
scăzut al produselor. La grîu. de pildă, 
s-au cheltuit numai 940 lei la fiecare 
hectar, în loc de 1.080 lei cît fusese 
planificat, iar la porumb 1.250 lei, în 
loc de 1.486 lei. Rezultatul? Tona de 
grîu a costat numai 446 lei, în loc de 
526 lei, iar cea de porumb 415 lei, în 
loc de 441 lei. Aceasta a fost posibil 
deoarece lucrările fiind în întregime 
mecanizate s-a redus consumul de 
muncă, la fiecare hectar ne mai fiind 
nevoie decît de circa 2,50-3,50 zile-om.

In această privință demne de remar
cat sînt rezultatele obținute de briga
da specială, condusă de Ion Nichifor, 
care deși a obținut o producție mai 
mare decît brigăzile obișnuite (cu 150 
kg. la griu și cu 300 kg. la porumb) 
a cheltuit mai puține zile-om la fie
care hectar (2,7 față de 3,30 la griu 
și 3,1 față de 5,4 la porumb). Ținînd 
seama de faptul că în noua formă de 
organizare a brigăzilor speciale pro
ductivitatea muncii este cu mult mai 
mare, în toamna aceasta au fost orga
nizate încă 3 asemenea brigăzi.

Mergînd mai departe pe drumul ren
tabilizării tuturor ramurilor de produc
ție, gospodăria agricolă de stat Agigea 
are toate șansele să devină o unitate 
din ce în ce mai puternică, realizind 
în mod constant cel puțin 2.000 kg. 
grîu la ha., 3.500 kg. porumb la ha. și 
3.000 litri lapte pe cap de vacă fura* 
jată. Și dacă, așa cum s-<a prevăzut, 
sa va dezvolta mult sectorul ovin și 
se va pune în funcțiune începînd din 
anul viitor îngrășătoria de porci, ea 
va putea contribui cu cantități tot mai 
mari de produse agricole la aprovizio
narea populației și a industriei noas 
stre socialiste în plină dezvoltare.

GH. LEU

muncitori. Fiecare tehnician răspunde 
de același sector de la început și 
pînă la sfîrșitul lucrărilor.

ÎNTREBARE: Ce rezultate au fost 
obținute in valorificarea de noi tere
nuri ?

RĂSPUNS: Pînă la data de 1 octom
brie, cînd s-a realizat planul de săpă
turi la Checea-Jimbolia, au fost pres
tate numai pe acest șantier 285.733 zi
le-om muncă voluntară cu peste 
13.000 de zile-căruță. In total pe cele 
trei șantiere menționate au fost exe
cutate canale de desecare în lungime 
de peste 110 km, săpîndu-se prin mun
că voluntară peste 519.000 mc de pă
mînt. Canalele de desecare vor asigu
ra încă din acest an evacuarea apelor 
și înlăturarea excesului de umiditate 
pe o suprafață de 11.000 de ha la Che
cea-Jimbolia și 2.500 ha în zona Saco- 
șul-Turcesc, ușurînd evacuarea apelor 
din zona Cruceni-Timișaț pe cirea 
12.000 ha. In prezent se lucrează in
tens la construcția celor trei stații de 
pompare de la Bobda, Cenei și Jimbo- 
lia, cu o capacitate de peste 10 mc/sec. 
precum și la construirea a circa 150 de 
poduri și podețe pe canalele săpate.

Economiile realizate prin contribuția 
populației cu muncă voluntară la cei 
peste 519.000 mc săpați pe cele trei 
șantiere, se pot evalua la cca 5.000.000 
lei, socotind 10 lei per mc.

ÎNTREBARE : In încheiere, am do
ri să aflăm ceva ți despre perspecti
vele ce se prevăd în anul 1959 în ac
țiunea de ameliorare a terenurilor din 
regiune ?

RĂSPUNS: Ca lucrări mari, în re* 
giune se continuă în prezent efectua
rea canalelor de desecare în zona Sa- 
coșul-Turcesc și Cruceni-Timișaț, unde 
trebuie săpați încă aproximativ 30.000 
mc terasamente. In anul curent se vor 
realiza în regiunea Timișoara canale 
de desecare în lungime de peste 200 
km, ameliorîndu-se astfel o suprafață 
de peste 30.000 de ha.

Oamenii muncii din agricultura re
giunii au dovedit în anul acesta că 
sînt hotăriți să sprijine cu toate forte-: 
le acțiunea de ameliorare de noi tere
nuri. Putem afirma deci că în 1959 e- 
xistă posibilitatea continuării cu inten
sitate a lucrărilor de desecare pe o 
suprafață de peste 80.000 de ha, nece- 
sitlnd, în medie, un volum de lucrări 
de peste 4.000.000 mc terasamente. Se 
prevede continuarea lucrărilor la Che
cea-Jimbolia nord (la nord de calea 
ferată Timișoara-Jimbolia), la Timi- 
șaț-Țeba, Rudna, Aranca etc. Se vor 
crea condiții bune pentru dezvoltarea 
irigațiilor pe citeva mii de hectare, in, 
deosebi în sectorul agricol de stat.

Specialiștii direcției noastre sînt ho- 
tărîți să nu-și precupețească eforturile 
pentru sprijinirea acestei acțiuni de 
mare amploare. Executînd în mod co
respunzător documentația tehnică ne
cesară lucrărilor, organizarea și diri
jarea acțiunilor pe șantierele respecti
ve, vom aduce un aport însemnat la 
valorificarea unor suprafețe cît mai 
întinse, la sporirea producției agricole 
în cîmpia Banatului.

F. NICOLAE
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Timp de 4 zile, în Capitală s-au 
desfășurat lucrările celei de-a 2-a 
Conferințe mondiale a muncitorilor 
agricoli și forestieri. Rapoartele 
prezentate și discuțiile ce s-au des
fășurat cu acest prilej, au arătat 
că în toate țările capitaliste și co
loniale, masele de muncitori din 
agricultură și silvicultură își inten
sifică lupta pentru libertăți demo
cratice și un trai omenesc. 
Oamenii muncii de pe plantații, din 
ferme Și păduri, 
de America Latină, Africa 
sau Indonezia, ca și cei 
cesc pe ogoare în S.U.A. 
capitaliste ale Europei, desfășoară 
o activitate din ce în ce mai in
tensă, spre a obține realizarea 
revendicărilor lor juste și spre a 
apăra pacea, bunul cel mai de preț 
al omenirii.

In această privință, de o deose
bită însemnătate ni s-a părut 
„Apelul adresat de către partici
panții Ia conferință tuturor mun-

fie că e vorba 
neagră 

ct mun- 
și țările

citorilor agricoli și organizațiilor 
lor sindicale din lumea întreagă", 
in care se spune, între altele :

„Noi ne adresăm tuturor munci
torilor agricoli, ca ei să-și inten
sifice lupta pentru pace și — în 
cursul săptămînii internaționale de 
solidaritate — împreună cu întrea
ga clasă muncitoare, țărănimea și 
alte pături ale populației, să în
treprindă acțiuni unite și să ceară 
încetarea cursei înarmărilor, in
terzicerea necondiționată a experi
mentării și fabricării armelor ato
mică și cu hidrogen... Să spunem 
cu toată tăria un NU hotărît 
cursei înarmărilor, un NU hotărît 
continuării experimentării și fabri
cării armelor termonucleare, 
NU hotărît bazelor militare și 
mice, un NU amenințării și 
vccăriior imperialiste față de 
publica Populară Chineză, un 
înarmării atomice a Germaniei 
cidentale".
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Cuvîntul de salut rostit de Louis Saillant, 
secretar general al F. S. M.

In aplauzele celor prezenți, s-a urcat 
la tribună LOUIS SAILLANT, secretar 
general al Federației Sindicale Alon- 
diale, care a transmis Conferinței salu
tul Federației Sindicale Mondiale.

Louis Saillant a vorbit pe larg des
pre experiența acumulată de F.S.M. 
în munca sa cu Uniunile internațio
nale ale sindicatelor pe ramură, și 
în special în problemele organizato
rice. „Structura Federației Sindicale 
Mondiale — a spus Louis Saillant — 
răspunde cerințelor activității sindicale 
internaționale contemporane... Noi în
trunim în marea noastră organizație 
sindicală sindicate din țările socialiste, 
sindicate din țările capitaliste dezvol
tate și slab dezvoltate, precum și sin
dicate din țările coloniale și dependen
te. Este un avantaj pentru Federația 
Sindicală Mondială faptul că îmbrăți
șează astfel, prin componența ei și prin 
posibilitatea ei de recrutare, sindicate 
din toate regimurile economice și so
ciale care există în lume. Această si
tuație creează Federației Sindicale 
Mondiale responsabilități deosebite, dar 
îi dă și o indiscutabilă putere de ex
primare. F.S.M. se sprijină în primul 
tind pe centralele naționale afiliate, 
apoi pe departamentele ei profesionale 
pe ramuri industriale sau pe mari cor
porații, departamente profesionale pe 
care noi le numim Uniuni internaționa
le ale sindicatelor".

„Politica unitară a F.S.M.-ului — a 
declarat în continuare Louis Saillant 
— își are bazele în ideologia noastră. 
Ea izvorăște din principiile noastre de 
clasă. Dar in plus de această ideologie 
și de aceste principii, formele de orga
nizare ale Federației Sindicale Mon
diale conduc întotdeauna spre practi
carea unei politici unitare a muncitori
lor". Vorbind despre importanța 
U.I.S.M.A.F., Louis Saillant a arătat 
că această uniune, fiind singura care

cuprinde pe muncitorii de pe ogoare 
și din păduri sector unde lucrează 
cel mai mare număr de oameni — 
trebuie să acționeze în așa fel îneît 
să cuprindă în sindicate mase tot mai 
largi de muncitori agricoli și forestieri 
din țările capitaliste și coloniale, mase 
rămase încă în afara sindicatelor, și 
să le mobilizeze la lupta activă pentru 
obținerea unor condiții omenești de 
muncă și de trai.

In încheiere, Louis Saillant a 
niat că desfășurarea lucrărilor 
lei Conferințe mondiale coincide 
eveniment de mare însemnătate 
națională: Săptămîna de luptă 
lidaritate a oamenilor muncii și
catelor pentru pace și dezarmare. EI a 
chemat sindicatele muncitorilor agri
coli și forestieri din lumea întreagă 
să-și intensifice acțiunile lor pentru a- 
părarea păcii, în spiritul unității și so
lidarității muncitorești internaționale.
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Condițiile grele de viață ale muncitorilor 
în țările capitaliste și coloniale

Am ascultat cu adîncă emoție rela
tările multor vorbitori care s-au pe
rindat la tribuna Conferinței în aceste 
zile, dezvăluind condițiile mizerabile 
de viață în care sînt siliți să trăiască 
în țările capitaliste și coloniale, mi
lioane de muncitori agricoli și fores
tieri, împreună cu familiile lor.

In raportul prezentat de Suhardja 
Warsossukarto, membru al delegației 
indoneziene, s-a arătat între altele că 
în vreme ce ritmul de muncă s-a ac
centuat în țările capitaliste, coloniale 
și dependente, salariul muncitorilor 
agricoli a scăzut, în general. Asigu
rările sociale pentru muncitorii de pe 
plantații sînt foarte limitate, aceștia 
fiind lăsați pradă bolilor care îi ma
cină, ca urmare a muncilor foarte 
grele și hranei insuficiente. De ase
menea, condițiile de locuit pe plan
tații sînt deplorabile, iar enorma ma
joritate a muncitorilor sînt ana'.fabeți.

Iată de ce, a subliniat raportorul 
pentru a înlătura această situație 
unitatea muncitorilor de pe plantații 
constituie o condiție necesară, obținerii 
oricărei victorii. De altfel, faptul că 
pe plantații există diferite sindicate, 
nu a constituit o piedică pentru ca 
ele să acționeze în comun în vederea 
obținerii revendicărilor formulate de 
muncitori. In ultimii 5 ani, ei au obți
nut realizări care nu sînt lipsite de 
importanță : In Argentina, muncitorii 
de pe plantații au repurtat succes în 
lupta lor pentru o creștere de 40 la 
sută a salariului muncitorilor -zilieri. 
In Brazilia, s-a dus. cu succes lupta 
pentru o creștere a salariilor cu 
75, 80 și 90 de cruzeiros pe zi. 
In Cuba și Columbia, muncitorii de

pace, 
clipa

pe plantații au repurtat de asemenea 
importante succese, în lupta dîrză pe 
care au dus-o împotriva scăderii sala
riilor.

Datorită oprimării la care sînt 
supuși atît țăranii cît și muncitorii de 
pe plantații și exploatări forestiere, se 
impune întărirea acestei alianțe spre 
a se putea riposta cu succes la atacu
rile feudalismului și capitalului mono
polist.

„In ultimii ani — a încheiat ra
portul său Suhardja Warsossukarto 
— s-a intensificat lupta popoarelor 
pentru independență națională, împo
triva colonialismului, pentru 
Aceasta apropie tot mai mult 
prăbușirii sistemului colonial".

In culori tot atît de aspre ca și de
legatul Indoneziei, au zugrăvit viața 
și lupta muncitorilor agricoli și fo
restieri, alți mulți reprezentanți ai 
sindicatelor agricole la conferință, 
din țările capitaliste și coloniale: 
Maurice Caroul, secretar general al 
Federației naționale a muncitorilor 
agricoli și forestieri din Franța. Ba- 
dry Luctelmeeparsad, președintele 
sindicatului muncitorilor agricoli din 
insula 'Mauriciu, Linfoldo Silva, prim 
secretar al Uniunii țăranilor și mun
citorilor agricoli din Braziila, Oscar 
Dubusson, secretar general al Mișcă
rii pentru apărarea țăranilor din Bel
gia, Catarino Ibarra Gamboa, repre
zentant al muncitorilor agricoli din 
Mexic, Andre Gerald, secretar al sin
dicatelor viticultorilor din sudul 
Franței, Otello Magnani, secretar 
general adjunct al Federației Națio
nale a țăranilor și salariaților agricoli 
din Italia.

Grij’a față de oamenii muncii, 
în țările socialismului

Spre deosebire de cuvîntările aces
tor delegați, din expunerile reprezen
tanților sindicatelor din țările socia
lismului, a reieșit grija permanentă ce 
se poartă aci, asigurării unor cît mai 
bune condiții de muncă și de trai, tu
turor celor ce muncesc pe ogoare și 
în păduri.

Serghei Egurazdov, președintele 
C.C. al Sindicatului muncitorilor și 
funcționarilor din agricultura U.R.S.S. 
a subliniat că: partidul comunist și

în timpul unei pauze Louis Saillant secretar general al Federației Sin
dicale Mondiale discută cu delegați la cea de a doua Conferință Mondială 
a muncitorilor agricoli și forestieri.

guvernul sovietic asigură prin toate 
mijloacele avîntul general ai agricul
turii și acordă o grijă deosebită celor 
ce muncesc în această ramură deose
bit de importantă a economiei statului 
socialist.

Dorința neîncetată de 'a înainta me
reu și entuziasmul în muncă caracte
ristice întregului popor sovietic, a de
clarat S. Egurazdov, au dat naștere 
în 1956 mișcării în agricultură de a 
ajunge și depăși S.U.A., în ceea ce 
privește producția de carne, lapte și 
unt. pe cap de locuitor.

Referindu-se la succesele 
pînă acum pe calea atingerii acestor 
obiective, delegatul sovietic a arătat 
că în U.R.S.S. s-a și produs mai mult 
unt decît în S.U.A., iar în 1957 pro
ducția de lapte a atins 95 la sută din 
producția de lapte din S.U.A. Pro
ducția globală de grîu din Uniunea 
Sovietică este de două ori mai mare 
decît cea din S.U.A. producția de 
sfeclă de zahăr de 3 ori mai mare, 
iar cea de lînă de două ori și jumă
tate.

O bună parte a cuvîntării rostite 
de S. Egurazdov a fost consacrată 
activității desfășurate de sindicatul 
muncitorilor agricoli din U.R.S.S. pe 
tărîm economic, social și cultural. A- 
rătînd că pentru a-și putea continua 
eforturile constructive, poporul sovie
tic are nevoie înainte de toate de 
pace, președintele C.C. al Sindicatu
lui muncitorilor și funcționarilor din 
agricultura U.R.S.S. a declarat în în
cheiere: „Oamenii muncii din agricul
tura Uniunii Sovietice, credincioși 
principiului solidarității internaționale 
proletare, vor lupta cu toată hotărî-

obținute

- v# <>

EXTE RNA
Popoarele luptă 

pentru pace, pentru viață
„Orice numai despre Hiroșima să nu 

vorbiți. E groaznic și publicul are o- 
roare de chestiunile atomice. Astea nu 
mai interesează pe nimeni... Scrie, dra
gul meu, despre Fuji-Yama, despre ci
reși în floare, dar nu despre bombe..."

Acesta era cuvîntul de ordine pe care 
îl primea cu regularitate ziaristul fran
cez Fernand Gigon de la redactorii- 
șefi ai ziarelor la care colabora, de fie
care dată cînd pleca să viziteze Japo
nia. De patru ori a fost Gigon în Țara 
Soarelui Răsare în anii de după răz
boi, de patru ori a văzut Hiroșima și 
Nagasaki, a cunoscut la fața locului a- 
devărul cumplit despre urmările bom
bardamentelor și experiențelor atomice. 
Dar mereu același consemn de la re
dactorii șefi: „Să nu ne scrii despre 
Hiroșima !...“

Dar în 1957 are loc o schimbare. 
Rodul ultimei vizite în Japonia a zia
ristului francez l-a constituit cartea 
„Apocalipsul atomului" caracterizată 
drept „o carte care depășește reporta
jul și răsuria ca un avertisment". O bu
nă parte din carte se ocupă de viața 
„atomizaților", cei care poartă parcă 
asupra lor un blestem. Intr-adevăr, una 
din caracteristicile bolii atomice este 
că se poate declara de la o zi la alta, 
fără nici o prevenire. La Hiroșima și 
Nagasaki există 30.000 de persoane 
care, in aparență, sînt sănătoși. To
tuși, fiecare posedă „cartea de sufe
rință" ce confirmă că a fost expus ra
diațiilor atomice. Ei sînt examinați cu 
regularitate de către comisiile sani
tare. „Scriind această carte — a de
clarat Gigon — am avut sentimentul 
că lupt pentru propria mea viață".

A lupta pentru pace, pentru înceta
rea imediată a experiențelor cu arme 
nucleare, pentru dezarmare, înseamnă 
a lupta pentru viață. Și de la un ca
păt la celălalt al lumii, acesta este

țelul nobil al popoarelor iubitoare de 
pace.

Poporul japonez știe mai bine ca 
oricine ce ar însemna un război ato
mic. Tocmai de aceea Conferința inter
națională pentru interzicerea armelor 
atomice și cu hidrogen, care a avut loc 
la Tokio între 15 și 20 august a propus 
tuturor forțelor care luptă pentru pace 
să participe în perioada 15 octombrie— 
15 noiembrie la Luna internațională a 
acțiunilor comune in lupta pentru înce
tarea experiențelor cu arma nucleară, 
interzicerea armei nucleare, dezarma
rea generală, respectarea necondițio
nată a independenței popoarelor, des
tinderea încordării internaționale și li
chidarea pretutindeni, unde s-ar putea 
ivi o primejdie de război. Luna acțiu
nilor comune este în prezent cu atît 
mai necesară dacă se ține seama de 
evenimentele serioase din ultimele săp- 
tămini. Situația din Extremul Orient se 
agravează tot mai mult din cauza con
tinuării amestecului S.U.A. în treburile 
interne ale R. P. Chineze și a ocu
pării regiunii Taivanului de către ame
ricani. De asemenea, trupele america
ne și engleze încă nu au fost retrase 
din Orientul Mijlociu, iar S.U.A. și 
Anglia nesocotesc cererile opiniei pu
blice mondiale de a se înceta experien
țele cu arma nucleară. Tot la 15 oc
tombrie s-a deschis și Săptămîna in
ternațională de luptă și solidaritate pen
tru pace și dezarmare. In capitala țării 
noastre a avut loc un mare miting la 
care au luat cuvîntul tov. Gheorghe 
Apostol, Louis Saillant, secretarul ge
neral al F.S.M., Tjugito, președintele 
Uniunii Internaționale Sindicale a 
muncitorilor agricoli și forestieri.

Mari mitinguri au avut loc în R. P. 
Chineză, R.P.D. Coreeană, R. D. Viet
nam, R. D. Germană. La mitingul care 
s-a ținut în partea democrată a Berli

nului au participat mii de oameni ai 
muncii. Participanții au adoptat o rezo
luție în care subliniază: „Noi opunem 
intențiilor Bonn-ului de înarmare ato
mică, construirea socialismului și vom 
zmulge făclia războiului din mlinile 
imperialiștilor".

In diferite cartiere ale Berlinului 
Occidental, membrii Uniunii Tineretu
lui liber german au organizat gărzi an- 
tiatomice.

In Uniunea Sovietică, cu prilejul în
ceperii Lunii de luptă împotriva primej

diei unui război atomic și pentru in
terzicerea experiențelor cu arme nu
cleare, a avut loc o adunare orășe
nească a reprezentanților vieții publice 
din Moscova.

Pretutindeni a fost exprimată cu deo
sebită forță, dorința de pace a popoa
relor, au fost condamnate cu asprime 
acțiunile imperialiștilor, refuzul lor de 
a înceta exploziile experimentale nu
cleare. Dar, mai puternic decît orice a 
reieșit că năzuința arzătoare de pace, 
de viață a popoarelor va triumfa.

Dezarmare în fapte, nu în vorbe
De cîteva zile, în Comitetul Politic 

al Adunării Generale a O.N.U. se 
dezbate cea mai importantă problemă 
internațională a zilelor noastre: pro
blema dezarmării. Luările de cuvînt 
de pînă acum arată că și de astă 
dată în problema dezarmării există 
două poziții opuse. Pe de o parte pozi
ția clară și categorică a Uniunii So
vietice în favoarea încetării imediate 
și necondiționate a experiențelor nu
cleare, poziție susținută cu tărie de 
toate statele socialiste și alte țări iu
bitoare de pace și progres. Pe de altă 
parte, poziția de tărăgănare și lipsă 
de claritate a puterilor occidentale.

In legătură cu această problemă a 
luat cuvîntul la 16 octombrie, în fața 
Comitetului Politic al Adunării Gene
rale, reprezentantul R.P. Romîne, Sil
viu Brucan. El a arătat cît de șu
bredă este poziția delegațiilor S.U.A. 
și Angliei, care caută să minimalize
ze rolul Adunării Generale în proble
ma dezarmării șl să o împiedice de 
a lua poziție într-o problemă care a 
fost considerată de toți vorbitorii ca 
cea mai importantă problemă a ac
tualei sesiuni.

Reprezentantul R.P. Romîne a sub
liniat elementul nou și important care 
face ca în zilele noastre dezarmarea 
să se deosebească radical de proble

mele dezarmării în orice altă perioa
dă istorică din trecut. Dacă, în tre
cut, problema dezarmării reflecta o 
ciocnire de interes între părți opuse, 
astăzi, ca rezultat al uriașei puteri 
distructive care există în miinile omu
lui, a apărut un nou element care 
leagă toate popoarele, și anume in
teresul vital comun al supraviețuirii, 
interesul vital de a salva civilizația 
umană. îngrijorați de perspectiva în
grozitoare, oamenii cu bun simț se 
întreabă : de ce se construiesc și se 
stochează noi arme înfiorătoare, de 
ce se continuă această goană nebună 
a înarmărilor? Trebuie pus capăt a- 
cestei curse nebunești. In această 
privință, omenirea așteaptă ca Națiu
nile Unite să treacă de la dezarmarea 
în vorbe la dezarmarea în fapte. Po
poarele așteaptă ca Adunarea Gene
rală a O.N.U. să se pronunțe limpede 
în privința încetării experiențelor nu
cleare.

Delegația romînă, a spus tov. Silviu 
Brucan, sprijină cu tărie luarea unei 
asemenea hotărîri de către Adunarea 
Generală. Datoria morală și politică, 
răspunderea pentru soarta omenirii 
cer ca Comitetul Politic și Adunarea 
Generală să se pronunțe fără echivoc 
pentru încetarea imediată și necondi
ționată a experiențelor nucleare.

rea și pe viitor, pentru lărgirea rîn- 
durilor noastre sindicale, pentru în
tărirea solidarității proletare a oame
nilor muncii din agricultură și silvi
cultură din toată lumea, pentru men
ținerea păcii, împotriva încercărilor 
de dezlănțuire a unui nou război 
mondial".

Cu multă atenție a fost ascultat, 
de către participant cuvîntul tov. 
Voicu Vasile, conducătorul delegației 
R. P. Romîne la cea de-a 2-a Confe
rință Mondială a muncitorilor agricoli 
și forestieri.

„Noi. muncitorii agricoli din 
R.P.R.a spus între altele vorbito
rul — ne-am exprimat întotdeauna 
sentimentele frățești și. solidaritatea 
noastră față de luptele duse de mun
citorii agricolii și forestieri din țările 
capitaliste și coloniale. Activitatea in
ternațională a Sindicatului agricol și 
forestier din țara noastră s-a dez
voltat an de an. In prezent, noi avem 
peste 300 de legături cu diferite orga
nizații sindicale din aproape 50 de 
țări.

Vorbitorul a făcut cîteva propuneri 
prețioase pentru îmbunătățirea muncii 
U.I.S.M.A.F. Printre altele, el a propus 
ca în programul de activitate al 
Uniunii să figureze ca un punct 
important dezvoltarea acțiunilor de 
solidaritate a oamenilor muncii din 
agricultură cu muncitorii din industrie 
și celelalte ramuri de producție, în 
scopul unor acțiuni comune, în lupta 
pentru unitate și apărarea intereselor 
lor vitale.

★
In ultima ședință a Conferinței din 

ziua de duminică s-a dat citire unei 
telegrame de salut din partea munci
torilor agricoli și țăranilor din Cipru 
și unui mesaj de salut adresat Confe
rinței de către muncitorii forestieri 
din Japonia. Participanții la Confe
rință au fost anunțați că s-au primit 
în cursul celor patru zile de desfă
șurare a lucrărilor, peste 150 de te
legrame de salut și solidaritate. A 
fost adoptată o rezoluție asupra me
sajelor de salut prin care Conferința 
adresează călduroase mulțumiri tutu
ror organizațiilor sindicale și oame
nilor muncii, pentru urările lor de 
succes adresate Conferinței.

Au fost adoptate în unanimitate 
Rezoluția generală a celei de a 2-a 
Conferințe mondiale a muncitorilor a- 
gricoli și forestieri. Rezoluția privind 
muncitorii de pe plantații și Rezoluția 
asupra situației și revendicărilor mun
citorilor forestieri.

De asemenea, Conferința a adoptat 
în unanimitate un Apel cu privire la 
menținerea și consolidarea păcii și un 
Apel cu privire la colaborarea econo- 
mico-internațională. Totodată, Confe
rința a adresat un Apel către oamenii 
muncii și sindicatele din agricultură 
și silvicultură din lumea întreagă, 
pentru solidarizarea lor cu lupta 
dreaptă dusă de poporul chinez împo
triva provocărilor militare ale S.U.A. 
în regiunea Taivanului.

Declarîndu-se de acord cu propune
rile primite din partea delegaților pre- 
zenți, Conferința a trimis telegrame 
sindicatului muncitorilor agricoli din 
Cipru, sindicatului agricultorilor din 
Sudanul francez și sindicatului plan
tatorilor din districtul Sa-mbava — 
Madagascar. In aceste telegrame. în 
numele celor 18 milioane de munci
tori agricoli și forestieri pe care îi 
reprezintă, participanții la Conferință 
șf-au exprimat solidaritatea lor fră
țească și sprijinul lor deplin, în lupta 
împotriva colonialismului, pentru uni
tate sindicală, drepturi ecdnomice, 
pentru independență, progres și pace.

Conferința a adoptat textul unei te
legrame adresate președintelui Mexi
cului. în care participanții protestează 
împotriva arestării unor fruntași ai 
sindicatului muncitorilor agricoli și ai 
țăranilor din Mexic .

In încheierea lucrărilor. Conferința 
a ales în unanimitate noul organ de 
conducere al Uniunii Internaționale a 
Sindicatelor Muncitorilor Agricoli și 
Forestieri. In comitetul administrativ 
ai U.I.S.M.A.F. au fost aleși repre
zentanții următoarelor țări: Brazilia, 
Ceylon, R. P. Chineză, Camerun, 
Costarica, R. Cehoslovacă, R. D. Ger
mană, Franța. Olanda, India, Indone
zia, Italia, R. P. Polonă, R. P. Ro
mînă și U.R.S.S. In comisia de revi
zie au fost aleși reprezentanții urmă
toarelor țări = R. P. Bulgaria, Fin
landa și R. P. Ungară.

Comitetul administrativ al 
U.I.S.M.A.F. întrunit în ședință, a 
ales ca președinte pe Tjugito (Indo
nezia), ca vicepreședinți pe: M’Bila 
Marcous (Camerun) Soon-Huan (R.P. 
Chineză), M. Carroue (Franța), M. 
Prasada Rao (India) și V. S. Eguraz
dov (U.R.S.S.). Secretar general al 
U.I.S.M.A.F. a fost ales Ilio Boși (Ita
lia),

★
In cuvîntul de închidere a celei de-a 

doua Conferințe Modniale a Muncito
rilor Agricoli și Forestieri rostit de 
Tjugito, acesta a arătat că discuțiile 
purtate și documentele elaborate de 
Conferință vor contribui în cea mai 
mare măsură la intensificarea acțiu
nilor desfășurate de muncitorii agri
coli și forestieri din lumea întreagă, 
pentru unitate sindicală solidaritate, 
pace și o viață mai bună.

Peste un an — între 30 septembrie 
și 2 octombrie 1959 — va avea loc la 
Pekin, pe marele stadion aflat actual
mente in construcție, prima Sparta- 
chiadă sportivă din R. P. Chineză.

Pregătirile pentru această uriașă în- 
tîlnire sportivă la care vor lu.a parte 
peste 16000 atleți, au început în în
treaga țară. Numai în ultimul an, nu- 
ihărul celor care practică sportul a 
crescut de 9 ori, ajungînd astăzi la 
110 milioane. „Săptămîni sportive" și 
„Luni sportive" se organizează pretu
tindeni, în orașe și la sate, pînă în 
cele mai îndepărtate cătune de munte 
unde sportul nu pătrunsese niciodată 
pînă acum.

In cantonul Kaotang din provincia 
Hantung, peste 80 la sută din popu
lație este înscrisă în asociațiile spor
tive. In același canton 60 la sută din 
tineri se pregătesc pentru obținerea 
brevetului sportiv național. Peste 
10000 de tineri au trecut de acum cu 
succes primele probe la săritura în 
înălțime, alergări, haltere etc. 600 
școli sportive pentru tineri au fost 
deschise în acest canton, unde fiecare 
district rural, fiecare cooperativă agri
colă și-.a amenajat un teren de sport.

Pentru a da o imagine a entuzias
mului cu care populația din R. P. Chi
neză a îmbrățișat sportul, vom cita 
exemplul cooperativei agricole din 
Hu-ai situată la 20 km de Kaotang și 
care cuprinde 1073 membri.

Cînd consiliul de conducere a coo. 
perativeî a adresat o chemare pentru 
dezvoltarea activității sportive, tinere
tul a răspuns cu entuziasm. A luat

de îndată ființă o asociație sportivi, 
iar în cadrul fiecărei brigăzi de mun
că s-au format grupe de atle
tism, haltere etc. Entuziasmul a fost 
atît de mare. îneît într-o singură 
noapte ,cîteva sute de voluntari au 
construit două terenuri de basket șl 
două Piste de alergări. Au fost insta
late de asemenea paralele, frînghiî 
pentru cățărare, s-au adus haltere și 
greutăți. Astăzi, 600 de locuitori din 
Hu-ai fac în fiecare dimineață antre
namente, iar 200 de tineri și tinere 
joacă basket. Pînă și bătrînii, membri 
ai cooperativei execută în fiecare di
mineață o serie de exerciții fizice.., 
adaptate bineînțeles vîrstei lor.

Datorită acestui formidabil „săli 
înainte” în domeniul sportiv, nume
roși campioni vor ieși la iveală din 
rîndurile celor 600 milioane de locui
tori ai marei Chine. In .același timp, 
în viitoarele luni, nivelul general al 
spartului din R. P. Chineză va crește 
considerabil. De la începutul acestui 
an 65 de recorduri naționale au fost 
doborîte. Halterofilul Huang-Ciang- 
hui a realizat un nou record mondial 
la categoria ușoară, iar tînăra atletă 
de 17 ani, Yeh Cing, trecînd ștacheta 
înălțată la 1 m 58 cm a bătut cu 3 
centimetri recordul celebrelor săritoa
re americane din categoria sa, Brown 
și Thomas.

Viitoarele competiții internaționala 
de atletism sau natație, de volei sau 
basket, de tenis de masă sau gimnas
tică, vor trebui să tină seamă în cu
rînd de sportivii chinezi.

(Traducere din ziarul ,,L'HtimanilH

Clubul sportiv „Recolta"-București —. 
după 5 luni de activitate

Au trecut numai 5 luni de Ia crea
rea primului club sportiv el lucrători
lor din agricultură și silvicultură ,,Re- 
colta“-București și rezultatele obținute 
în acest scurt timp îl situează printre 
cluburile fruntașe, cu o frumoasă acti
vitate de performanță. Este suficient 
să .arătăm că pe lîngă titlul de cam
pioană republicană pe anul 1958, ob
ținut astă vară de echipa feminină la 
popice, recent, în palmaresul clubului 
„Recolta" s-au .înscris încă 3 titluri re
publicane. Este vorba de titlul cuce
rit zilele trecute de tînăra sportivă E- 
lena Low, la concursul republican de 
călărie, de titlul republican la juniori 
obținut de A. Rotman la concursul de 
sărituri de pe trambulină, ca și de ti
tlul cîștiigat de trăgătorul I. Dumitres
cu, care a ocupat primul loc la cam
pionatul R.P.R. de tir, la proba talere 
aruncate din șanț, egalînd recordul ță
rii. Acesta a avut o frumoasă com
portare și la campionatele mondiale de 
tir, care s-au desfășurat recent, la 
Moscova, unde s-a clasat pe locul 3, 
la aceeași probă. Apoi, mai putem să 
menționăm titlul de campion regional 
la juniori obținut de tînărul ciclist D. 
Stănescu, la proba de semifond, ca și 
locul 2 obținut de atletul M- Babaraica, 
la concursul republican de maraton 
desfășurat la Sibiu ; locul 4 obținut la 
campionatele R.P.R. de atletism, de 
tînăra Olga Zamer de la G.A.S. Cincu, 
la proba 800 m, oare deține și recordul 
național de junioare la această probă; 
locul 4 obținut de D. Dragomir la 
campionatul republican de ciclo-cros 
desfășurat la Sibiu etc. Acestea sînt re
zultatele cu care cei 270 de membri ai 
clubului ,,Recolta“-București se pot 
mîndri. Sînt succese obținute (cu multă 
trudă. Sînt rezultate obținute datorită 
condițiilor optime care s-au creat și 
se creează în țara noastră pentru dez
voltarea mișcării de cultură fizică și 
sport. Membrii clubului „Recolta" au 
Ia dispoziție o frumoasă bază sportivă 
care cuprinde o sală mare pentru 
jocuri, terenuri de volei, baschet, 
handbal, o arenă de popice, o bază 
nautică cu diferite ambarcațiuni, un 
bazin de înot, o bază hipică etc., care 
au fost, de curînd, reamenajate. Și aci 
trebuie să relevăm, — așa cum a a- 
rătat tov. Petre Popescu, secretarul 
clubului, ila ședința plenară care s-a 
ținut zilele acestea în sala de festivi
tăți a departamentului silviculturii — 
că la lucrările de reamenajare a baze
lor sportive s-au făcut economii în 
valoare de peste 25.000 lei. Această

sumă va fi folosită fie pentru întreții 
nerea bazei sportive, fie .pentru procu- 
rarea de noi materiale și echipament 
sportiv. Insă, în activitatea clubului 
sportiv „Recolta" — după cum a re-' 
ieșit ila ședința plenară — sînt și unele 
lipsuri care au avut urmări asupra 
muncii pe care o desfășoară unii spor* 
tivi și antrenori.

In primul rînd ș-.a arătat, că unit an
trenori, ca Apostol Ctin (călărie), C. 
Grigoriu, (ciclism) N. Tintorescu și 
Gh. Steri.ade, (atletism) urmărind să 
obțină succese imediate, au neglijat 
problema ridicării de noi cadre care 
să mărească numărul sportivilor ce -ac
tivează în cadrul clubului „Recolta". 
Cei menționați aci ca și antrenorii Fer
dinand Popescu (popice), Vasile Ruja’ 
R. Frank (canotaj), care au primit, de 
altfel, și avertisment public în cadrul 
plenarei, nu s-au preocupat de educa
rea cetățenească a sportivilor pe care 
îi pregătesc fapt care a făcut ca ace* 
știa să aibă unele abateri de la disci
plina sportivă.

Apoi mai trebuie arătat, că antrenon 
rii și conducerea clubului „Recolta" 
n-au sprijinit colectivele sportive care 

■au aderat la olub. Cu ocazia ședinței 
plenare a reieșit că la centrul mecanic 
agricol din Dudești-Cioplea, sînt foarte 
mulți tineri caire doresc să facă sport, 
însă n-au fost angrenați în nici o ac
tivitate sportivă. La Institutul Pas
teur, sînt elemente care pot păși în 
rîndurile sportivilor de la club, dar 
trebuiesc îndrumate de către antreno- 
rii de specialitate. Conducerea dubiu 
lui „Recolta“-București trebuie 6ă țină 
seama că o serie dintre sportivii săi 
fruntași au fost recrutați din rîndurile 
salariaților din departamentul M.A.S- 
cum sînt N. Șerbănescu, Olimpia Po
pescu, E. Iscru, sau tînăra Giga Za- 
mer, care s-.a remarcat într-o compe
tiție de masă, crosul „1 Mai". Și deci 
trebuie să se procedeze în consecință, 
adică să se urmărească ridicarea de 
noi elemente din rîndurile salariaților 
din departamentele și instituțiile ce a- 
parțin de M.A.S.

Cît privește organizarea cursului de 
învățămînt politic pentru sportivi și 
antrenori, inițierea unei brigăzi de a- 
gitație, popularizarea sportivilor frun
tași ai clubului, propuse în adunarea 
plenară, sîntem siguri că vor duce, 
de asemenea, la întărirea și dezvolta
rea -activității clubului sportiv „Re- 
cotta“-București.

M. LERESCU
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Încolțit de poporul răsculat,ș 
ș dictatorul Batista al Cubei inten-Ș 
= ționează să cumpere avioane deș 
== luptă din. Anglia.
=Avioane cumpărînd 
gin cumplita-i disperare, 
= Se gindește că-n curînd
= S-ar putea și el să... „zboare". g

Unele cercuri din Japonia so-g 
g cot că „a sosit timpul“ să se în-= 
g lăture din constituție clauzele^ 
s care interzic războiul.
jCînd dumnealor fac ipoteze 
g Războiul să-l legalizeze, 
șSe poate face constatarea 
= Că îi mănîncă rău spinarea... g 
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